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’ Geui'é understands his state of mind at this time and has
expressed the Court 8 sympathy and courisel's and the jurors', '
tall of ‘the jurors sympathy for the happening and for the

L0S ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, JANUARY 13, 1972 3:10 P.M.[

- o e -

THE COURT: The Court will note that Mr. Demmy is
present. That Mr. Davis iz present.

The Court and counsel have spoken to Mr. Chavers
on the telephone and I have conveyed to Mr. Chavers the
Court's sympathy at the event of Mr. Chavers' mother's
death. It was a sudden death. He had spoken to her yester-
day and she had indicated to him and to his brother that she
felt fine, and then this moming she died without warning.

Apparently, Mr. Chavers' brother found her dead.
So it is quite a shock to Mr. Chavers, of course, and the

death of hig mother.

;‘.—:Ihe'cdufi: did request that he return tomorrow
morning s 1£ he eou.ld ~and inquired as to whether or not he
ﬁelt he could proceed and listen to the evidence properly,
and he sald that he could. So I asked him to come in at .
9: 30.

S0, ladies and gentlemen, the Court wiil recess
until that time.

You are obliged during the recess mot to converse|
amongst yourselves, nor with anyone else, nor permit anyone
to converge with you on any subject connected with the

matter, nor form or express any opinion on the matter until

CieloDrive.cOmARCHIVES
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it is finally submitted to you.

I'11l see you tomorrow morning at ‘9:30.

Miss Bailey, would you return tomorrow morning
&t 9:30.

You have other witnesses?

MR, KAY: Yes, if we could wait a couple of minutes.

THE COURT; All right.

(Whereupon, the jury retired from the courtroom
and the following proceedings were had:)

MR. KAY: Are we on the record again, your Honor?

THE COURT: Yes.

MR. KAY: I have several witnesses here, &our Honoxr.
who have been quite patient. And I understand why we had
to recess this afternoon was due to the death of Mr. Chavers'
mother.

+ ;. ' Nat Stanoff is one of the witnesses. I under~
stérid!«fhat he ig leaving for New York this Saturday.

: Is that correct?

MR' ‘STANOFF' Right _

THE ‘COURT: And ﬁr Forest Humphrey, who is the
Califq:;nia Highmy Patrol officer from San Luis Obispo,

¥
LN
. E

wb.o has been down here since Tuegday. I understand from
Mr. Humphrey tha‘t he h.ad =~ he brought his wife down with
him and his wife had to go back to work and had to drive her
back to San Luis Obispo and come dowm again last night.

And Mark Arneson, who is from out of gtate, and

unfortunately Mr. Arneson has been here for approximately a

week ,

CieloDrive.cOmMARCHIVES




»}

Y

10
13
12
13
14
15
16
17
18
19

20

2k

23

24

25 .

26

27

2B

3312

MR. ARNESON: Approximately two.
THE CQURT: Approxima'tely two weeks. Two weeks.

So I wonder, and I know I've talked to Mr. Demny,
and with the Court's permission, i1f these witnesses could be
taken out of order tomorrow, so that they could get back to
their businesses and their job.

T know it has been quite an inconvenience with
them- and they certainly have been quite understanding and
patient about it.

THE COURT: 1Is it yoﬁr thought that Mr. -= that agll
the witnesses testify, all the three could be heard tomoxrrow
on direct and cross?

MR, KAY: I think so. They're all very short witnesses.

Do you think that's a fair estimate, Mr. Denny? |

MR. DENNY: Yes, I do.

THE COURT: All zxight, I regret the delay to you and the
inconvenience that it has cauged.

Mr. Arneson, what's your problem? Are you ~- so

far ag:your living drrangements are concerned?
Rt

. *. MR, ARNESON: There's no immediate problem except I have

| ’_é’f"‘i'mow plow buginess in Oregon.

i THE'CQURT;- You hive:a.what?

‘MR'. ARNESON ; Snowpiow business and it keeps snowing
up there while T'm down here.

THE CdJRB;: What a time to be down here in sumny
Southets. =Caii.fo":éf;ia-.:‘ I -c":ertain‘iy gympathize with you. All
right, we'll let you go tomorrow, after you've testified.

The Court will order that you return tomorrow

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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moxrning at 9:30.

week. But-if I know that I am going to be on tomorrow, I'll
appear at a time you so specify.

appear tomorrow and hot or cold, we'll get you out of here

We'll start promptly at 9:30, whether the rest
of the calenday is concluded or not. We'll begin at 9:30.
Mr. Stanoff, what is your problem, if any?

MR. STANOFF: Well, I leave ==~
THE COURT: You have a business?
MR, STANOFF: Yes, I do. And I have been here z

couple of times alresdy. It has really affected my whole

THE COURT: All xight, the Court will order you to

tomorrow so you won't have to be here over the weekend.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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C oo

-'.HR. KAY: céﬁlé-Mr. Stanoff be ordered in at 11:00
instead of 9:00? He has businéss and it is satisfactory with
the People,

THE COURT: How about 10:00? WwWill Mr. Arneson be on the
stand that long? 10:30. |

MR. KAY: I think 11:00 would be realistic.

THE COURT: I wouldn*t like to have any appreeiaﬁle
delay because then we can get to the Highway Patrolman's
testimony right thereafter.

MR. KAY: I think we could probably put Mr. Arneson
and Mr. Humphrey on, and then Mr. Stanoff. I know Mr. Stanoff
would probably appreciate coming in at 11:00. He usually tries
to take ¢are of his business in the morning.

THE COURT: 11:00 ofclock, then, Mr. Stanoff, the Court
orders you to return at that time.

MR. STANOFF: Okay.

THE COURT: You are excused then until tomorrow morning
at 11:00 o'clock.

Angd then, the Court regrefbs you have been
inconvenienced, Mr. Arneson, but would you be here at 9:30
tomorrow morning. The Court expects to see yéu at that time.

MR. ARNESON: All right.

THE COURT: And then, as to Mr. Humphrey.

MR. KAY: Mr. Humphrey, if he can also return,’say,
at 10:00 o*clock.

THE COURT: Mr. Humphrey, the Court is soxry you have to
endure this.

1

MR. HBUMPHREY: No problem.

L.
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| ofclock, - ., .

B THE COURT: It is nice to drive to San Luis Obispo, but

[ ,

- ‘not under those cirdumstances. See you tomorrow at 10:00

‘
¥og b

MR, ﬁh?é Thank you, Tom, I appreciate that.

THE QQQRTr.'MFﬁepenny, do you have any witnesses who you'
wish ofdereé rétuﬁned?

MR. DENNY: No.

If the Court would like to order Miss Bailey
back, we'd be happy to see her back.

THE COURT: I've already done that.

Let's see, she needn‘t be in at 9:30, 11:00 o*clock
ig satisfactory for you, also, Miss Bailey. 11:00 o'clock
tomorrow morning.

(Whereupon, at 3:17 P. M., an adjournment was
taken in this matter, to reconvene at 9:30 A. M. on the

following morning, Friday, January 14, 1972.)

CieloDrive.coOmARCHIVES
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L0OS ANGELES; CALIFORNIA, FRIDAY, JANUARY 14, 1972 10:05 P.M.

trate. And everyone of us want to express to you how grateful

ol we,

THE COURT: Cood mornlng, Mr. Chavers.

Both attorneys, or all three attorneys in this
case are in a position where they can't really say mich. You
are in the position of a judge in the case and they can't
tell you how sorry each one of them feels to know about the
death of your mother, So 1'll do it for them, and tell you
that they are very sympathetic erds you.

Before we proceed this momning, I just wondered
how you felt and whether you felt that you were in & state
where you felt -- méntdl state where you felt you could
concentrate on the evidence this morning.

MR. CHAVERS: Yes, sir.

THE COURT: Think so?

MR. CHAVERS: Yes, sir.

THE COURT: We don't want to unduly burden you with
going forward if you didn't feel as though you could concen-

we are that you did come this moining in spite of your
lz;e;rea.vement and that you do offer yourself to sexrve as a
juror in this .case." We certainly épprecia:te it.

' But you think you are in a state of mind where
you could take -~ git and take notes and 1istén<to the
evidence?

‘:L MR. CHAVERS: Yes, sir, I do.

THE. COURT: A3:1 right.

n

»‘ h

T — =
o o 3
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irr

10

1l

12

13

12

15

i6

17

18

19

20

21

23

24

25

26

27

28

EPRETS 3317

?: " Have you made ~-- is there anything we can do for
you in respegt to time, if later on, for example, you wish
some time to mak,e arrangements or to attend any funeral or
anything of that nature?

MR. CHAVERS: Well, the arrangements will be concluded
this evening after jury duty and the date for the funeral,
it has not been determined as of yet. I believe that this
evening we will have some information because of the avall-
ability of the preacher who is going to do the eulogy -tﬁere4

As soon as he notifles us what time will be
convenient to him, then we'll set a date as to the funeral,
which will be the early part of next week, we believe, at
this time.

THE COURT: Let the Court know, then, and we'll cooperat
with you and see what we can do.

We, 1f possible, would like to woxrk a half day
either in the afternoon or in the morning during which time
you could attend the funeral in the morning or in the
afternoon. We could work part of the day, something of that

‘nature.

MR. CHAVERS: Okay.

THE COURT: That would be satisfactory with you.

MR, CHAVERS: Yes, sir.

THE COURT: AlL right, let's begin, then. Thank you.

(Whereupon, the juror, Mr. Chavers, left the

chambers.)

MR. MANZELIA: Your Homor, there's one thing I wanted
to give to Mr. Demny, and that was he agked for & copy of

e

[14)
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copy exeept by Burtoh Katz.

Olson, Robert Hubert, the detective of Tacoma police, Ella

_original. A very full document, fine, thank you.

;.

"the agreement between our office, the Tacoma prosecutor's
qffice and, El}.a ‘Bailey And I ve got a copy of the agreement
here that I am giving to Hr Denny now.

MR DENNY. 'I’hank you. I appreciate even the blue back
cover on it. It is not oniy a copy, but it is a fully signed

MR. MANZELLA: I have the original here.

MR. KAY: RKatz signed the original?

THE COURT: By whom?

MR. DENNY: I say, it is signed by everyone: Eugene

Jo Bailey and Robert Deutscher. And the place for the
signdture of Burt Katz, which apparently 1s signed on the

MR, MANZELIA: You are very welcome.
THE COURT: All right.

CieloDrive.comARCHIVES
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(Proceedings had on an unrelated matter.)
THE COURT: The case of People versus Davis.
Good morning, ladies and gentlemen.

R (Whereupon, murmurs of "Good morning, your Honoxr"

were heard from members of the jury.)

_THE COURT:  Mr. Davis is present. All counsel are

ipresent, and. we are ready o proceed.

(Proceedings had in an unrelated matter.)
‘MR. KAY:s Your Honor, as per the Court's granting our
request yegte;day,fwe‘WOuld agk leave of the Court to put on

geveral witnesses out of order, o interrupt Miss Bailey‘s

testimony at this time, due to the fact that some of the

‘witnesses are out of state witnesses, Or are losing an

unreasonable amount of time from their jobs.
They will be short witnesses. Hopefully, we can

get them all on this morning.

THE COURT: All right. Put your short witnessesg on.

MR. KAY: Thank you. The People call Me. Walker.

THE CLERK: Would you raise your right hand, please?
You do solemnly swear that the testimony you may give in the
cause now pending before this court shall be the truth, the
whole truth, and nothing but the truth, so help you God?

THE WITNESS: I do.

MELVIN JAMES WALKER,

called as a witness by and on behalf of the Peoplke, having been

First duly sworn, was examined and testified as follows:

THE CLERK: Please take the stand and be seated.

CieloDrive.COMARCHIVES ;
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v A That's correct.
Q And how long have you been a Los Angeles County
' fireﬂan? SOl
- “g ' ﬁihe-yéafs.-
- QT take it that the uniform you are wearing today is

Please state and spell your full name.
THE WITNESS: Melvin James Walker; M-e-l-v-i-n,

J-a-m~e=8, Wea=-l-k-e-x.

DIRECT EXAMINATION
BY MR. KAY:
Q Mr. Walker, you are a Los Angeles County

fireman; is that correct?

a Lés'Angéieg-COuhty fireman's uniform?
" A+ - That¥s.correct.
Q All right. And where are you presently assigned,
gir?
A Pregently I am assigned to the Mountain Patrol in

Ban Fernando,

Q ~ All right. And what -- Xagel Canyon?
A Yes, right.
Q Now, for a period of time, were you assigned to

the area that included Spahn's Ranch? '

A " That's right. Approximately nine months ago I
was stationed at Fire Station 75, in Chatsworth,; which covers |
the Spahn Ranch area in its entirety.

Q aAnd how long had you been agsigned to the area

that covered Spahn®s Ranch?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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| 30th, 1969, did you go to Spahn Ranch on that day?

A Two and a half years.

Q And approximately how many occasions had you been to
Spahn®s Ranch during that time?

A That would be ~- actually, it would be hard to say.
Several hundred times.

Q All right. ©Now, directing your attention to July

A That I did.

Q All right. And while you were at Spahn's Ranch on
that date -- do you know where the eucalyptus grove is at
Spahn Ranch? |

A Yes, I do.

'3931 Could you step down from the stand a moment? I
want to have you point something out on -- let®s see. This is

People®s Exhibit 93,

TR
+ o F

from the picture, s0 thé jurors can see.

-

“Q : BY MR. KAY: Now, you notice on this ~- this appearﬁ

to be an aerial photOgraph of the Spahn Ranch are&; and the
far'd- i€ yqu_are-facing it, the far left-hand corner has a
piece of blue tape that says "Bucalyptus Grove."
Are you familiar with that area?
A Yes. That's where I -~ this ig the eucalyptus
grove area. '
This (indicating) is the Spahn Ranch, the main part
of the ranch.
MR. DENNY: I'm sorry. Could you have Mr. Walker use the

hand mike? It‘s difficult for me to hear, and I think for the

THE COURT:l:TaEé the pointexr, Mr. Walkex, and stand aside |

CieloDrive.coOmARCHIVES
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reporter also, to get it down.

THE COURT: Say that again, Mr. Walker, would you?
THE WITNESS: Yes, sir. This (indicating) is the
eucalyptus grove area here. This label is correct.
And this (indicating) is the main part of the

ranch,; where the horse stables and so forxth are, and -~

MR. DENNY: Well, I don't think there's any other
guestion peéending at this point,
There isn*t.

MR. KAY: That's right.

CieloDrive.com A
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R,

Q ]ﬂow, on July 30th, 1969, in the general vicinity
of the eucalyptus grove, did you see a vehicle there?

A Yes, I did.

Q And what type of vehicle was this?

A That wes a Volkswagen microbus, I believe they

Q And did it have any unusuel markings on that bug?

A Yes, it did.

Q What?

A it had a -~ I believe you call it a Thunderbird
type of insignia on it,

Q All right, Now, I am going to show you People's .
2 for identification. Do you recognize the Volkswagen micro~
bus that's depicted in People's 2 for identification as being
the Volkswagen microbug that you gaw in the vicinity of the
eucalyptus grove on July 30th, i969?

A That's correct. That is the vehicle. ‘

Q I take it -~ all right. You can resume the stand.

Now, let me ask you, also, Mr. Walker, in September

of 1970, did anything unusual happen to Spahn Ranch, at the
area that's depicted in this aerial photograph?

MR. DENNY: I'm sorry, Mr. Kay. What was the date?

Q BY MR. KAY: September, 1970.

A - Yes, and that's the day of the large fire that
came through the area there. It started in the Newhall area
and came over what they call Oak Mountain, and traveled all
the way across the Santa Susanna Pass area and continued on

through the ranch, and towards the coast.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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7

Q Now, what happened to the =~ to this area

' :aniuded in the aerial photograph, thig Spahn Ranch area?

ﬁ ,’ ~,~A Well 3 a:(.l except for some hordge corrals and fencing,

g the entire ranch was completely destroyed; all the building,s

and 80, forth were completely destroyed.

Q What about all the trees that appear to be in the
Qhotograph? Whaf: h,appened to them?

A Well, some of them -- it all depends on how far
you'd 'go.‘ But most of the trees in the area were completely

burned.
And there's not much left of the area there at

all.

Q Which direction on this aerial photograph would
bé west?

A West would be towards me.

Q Over where you pointed out the eucalyptus grove?

A That's correct. '

" {Proceedings bad on an unrelated matter.)
THE COURT: I'm sorry to interrupt you. Go ahéad.
MR. KAY; That's all right. I have no further questlons
your Honox.
Thank you, Mr. Walker.

CROSS-EXAMINATLON
BY MR. DENNY:
Q Mr. Walker, ==
A Yes, sir.
@ == you've identified the photographs of that

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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particular VW microbus today; and I take it you've identified
them in other proéeedings before today, that same four picture
compogite -~ exhibit we have? |
i Yes, that's correct. I was sumonsed to court
on -- I don't recall the exact date, but =--
o g Q ‘ -S'é_vgrgl,bthga: timeg}y is that correct?
A That's right. '
@;  All right. Now, as far as the bus itself, were
you pa.;esetit when those pictures were taken?
& No, sir.

e, e
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10

i1

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

2

23

24

25

26

27

28

3326

Q When was the next time that you saw that
particular VW microbus after you saw it on July 30, 19697
A Are you talking about, uh, a live visual «-
never, only the one time,
| Q All right. When did you see it before July 307
A I never did.

.
1

rT Q, Did you make some note of the license numbex at

v the time you did see it?

A, 1 made a- menté]. note. I can't recall what the

—-—,L

number . wag, ‘but; wh - WEll, I mean, I made a logging in the

patrol 1og at the station I don 't believe I put the number
‘.h-—-_"—_.

down, buf: I did put down that I had seen . the Volkswagen bus .
and ‘xoughly, described it.
Q How did you roughly describe it, sir? ‘
A Well, just as it being a red and white Volkswagen
van. But at the time I had no idea as it being -~

Q Being involved in any crime? .
A Being involved in -~ no, that is my job. If1I ‘
M

see any vehicles while I am-parrol-in-sn.area vhere you

n_c;—rmally don 't see them, we‘re supposed to make note of it

so if any fires or anything.c en, we have something

to go by.

[ — ———

Q Right. And when you made the log entry as to
your sighting of this particular vehicle, did you just
describe it as a red and white Volkswagen bus?

A A red and white bus with a Thunci'erbird emblem
on it.

Q  All xight. liow, have you seen any other red and

CieloDrive.comARCH IVES
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white VW buses with Thunderbind emblems on the side?

A No, sir.

Q Do you know, if, in fact, Volkswagen does put out
a model with a white Thunderbird on the side?

A No. No, I don't.

Q Well, as far as you are aware, at any rate, there |
may be other VW microbuses with that emblem on the side?

MR. KAY: Well, calling -~

‘ -‘A 'Ng, I am not aware of that.

L Q Okay, As far ag you are aware, this is a unique
1oy

A VW microbus?

A - T would say, yes.
o Q R Afl righ:t.; 'And the way, i:hen, that you are
certain that t;his microbus that's pictured in the exhibit
that ym ideni:ified for the jury here, is not because it: is

& VW microbus or not because it is a red and vhite VW micro-
bus, Taut because it is a red and white VW microbus with a_
white Thunderbird on the side; is that wright?

T AT Well, it is because it is the vehicle that I saw

oyt

S———

there. I mean, uh ==

Q Did you check on the vehicle? .
‘ A Uh, as far as going up and opening doors and
anything, no.

Q ° You didn't look in the interior of it?

A No, sir.

Q All right, siz. So you don 't know how the
interior was fixed up on that VW microbus as versus any other

VW microbus?
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gay. I thought possibly there could be somebody aslee in’ié—
f‘\g/"h——w—w PoBs 4 — ,'.Y* P

e ]
by.
.. - And then, I checked on it later on in the evening
and it was gone, So I just assumed that somebody was probably

A No, sir.

Q S0 when you say it is the W microbus that you saw
on July 30, you are concluding that it is the one you saw |
berause it has the white Thunderbird you saw on the side,
isn®t ig?

A Because of the condition of the paint and so on.

It has the same dullness, the same look. I mean, it would be
hard to matph that type of a bus, that exact -- I mean, I
think you*d have to look pretty far to find one that looked
exactly the same way. |

Q  Well, other than the white Thunderbixd on the
side, and you say kind of a dullness éfﬂpaint, what else was
unigue about that bus? |

A Well, nothing comes to my mind rxight at the moment.

Q Did you not any partigular scratches or damage to

any portion of the vehicle?

A No. Seems as though it may have had something
P TR e .
on the passenger side; vh, like, -~ oh, some type of a bracket
[ Oy gy . . o
or something added to it., I couldnft be too certain.
-‘I-io.._____._....—-—— -

At the time I saw_this vehicle, it didn't seem to

be, you know -~ like being stripped out or anything, you might

|

or something like that, so I didn*t -~ I didn't make too much

w—
noisée and ma

and really walk around

h - =

the -area. 1 just looked from my patrol véhicle as I drove
e : .

sleéping 6ve;niqht,

A CieloDrive.cOmARCHIVES .
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. @ all right.

& I am showing yo r left-hand picture.

| It is pretty clear that: therefs quite a good bit of damage to

section, is that correct?

A That's corredt, and I think you can also observe
T e e i .

some type of @& bracket welded on to the side in the front.

.4 Yes, you:can. I

i

But that particular damage didn't register with

| you especially when you say you saw that microbus?

A That®s right. When I approached it, I didntt --

I couldn't see it coming head-on. I could only see lt from the
side because of some bushes and so forth in the front. So,
that would have been why I couldn't see the dent.

Q Well, you say you saw the bracket. That is right
where the dent is, though, is that right?

A That would be looking back at it from the rear
section towards the front, and it would be pretty hard to see
the front of it from the rear.

Q I'm soxrxy.

Did you pass this -=- which side did you pass the
bus on?

A Uh, the bus was facing east and I was heading west. -
And I was on the -~ which would be the south side. 5o, I

would be looking at the passenger side of the bus.

Q So, you went by it face-to-face, &s it were?

3 That's correct.

Q You went right by the passenger side there, is that
right?
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vehicle from the right rear looking towards the right front,
|s0 to say, That would be the angle I looked at it, angd I
|believe you cap see just a portion of the bracket on the rear

‘and you can also see the bracket which was addedlon the front.

| evidenice together, then, you conclude that that is very

definitely the one that you saw, is that right?

vehicle that gee.

A That*s right.

Q All right.

A Could I have another look at that picture, please?
Q Surely.

A Yeah; I notice that the picture doesn®t show the

“THE COURT: °You pointed to the picture --
. * MR. DENNY: D,

THE COURT: A and D.

THE,Wlﬂggsgf T?atlﬁ right,

R

" e dOURT: D 4nd B, in that order.
. THE WITNESE: A These brackets that were welded on would be
some type of a bracket added to a vehicle for such & purpose as

cargxihg someiﬁgpé of a ladder orx pipes or something of that

nature. ‘

Q BY MR. DENNY: All right.

A And I don®t believe that comes out as stock
equipment.

Q all right. 8o, putting all that circumstantial

Y

i,

A Absolutely. That would be without a doubt - the
priresnareisae .

Q All right, sir, fine.

THE GOURT: Excuse me a minute, Mr. Demny.
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| supposed to have been.

Off the recoxrd.
{A discussion wag had off the record on un-
related matters.)
THE COURT: On the recoid.
Q BY MR. DENNY: Does the zerial photograph here,
I believe it is People's 93 that you have been pointing out,

does that depict the eucalyptus grove as it was about in July

- or August of 1969, do you know?

A Yes, it does, somewhat. But you keep saying

eucalyptus grove. I assume that this is where the vehicle was
It was not in the eucalyptus grove. It
was near that area, so it wouldn®t matter if the grove is sgtill
the same as it was at that time, becausge the vehicle wasn®t

in the grove.

CieloDrive.coOmARCHIVES




L3

v

10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

a8

"Maybe if he can --

. I could have only seen it from the passenger side and the

s LT i | 3332

‘_Qh Hoﬁ, where was the vehicle?‘
A .’I‘t v'ﬁééfapp_roiima.tely 200 yards north and 100
yaréls eas’t’:._of‘ the grove,
- ‘Q ’ 'Wéli,. izo'uid‘ you come down just a moment so the
jury might have an opportunity to see here, and you can take
that hand microphone, and if you could, if it shows up there
on that particular diagram, could you point with your pointer
where the bus was when you saw 1t? _
A 1'd have to study the photo here for a little
bit, if I may.
Yes, right in thi‘s group of trees wight here would]
be where I gpotted the Volkswagen van.
THE COURT: 1Identify that some W&y or other.
MR. RAY: I'm giving Mr. Walker & red marking pen.

Q BY MR. DENNY: All right, if you would; with just

a little "x", mark wherever it is -- uwherever it was.
’ (Witness complies.)
Q All right. You placed & dot with a circle
il Yommcbchucbal

around it, And I don't think we need your initials on it.
Thaw enough., '

THE COURT: I should think not. |

THE WIE[NESS: And ag you can see below this dot with
the eircle that I placed here, there is a road beneath tﬁis ‘
and T wag traveling in a westerly direction and the bus was
parked where the dot is, facing east, and that would be why

rear, becauge the front end of the vehicle was in the bushes

1
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gﬁ‘d trees here.
‘ Q The whole front end?
, A : Well, t_-zét‘-‘jam’iéd up against it. In other woxrds,
i;ty v;.et? vas obstr&ctea from this angle (Indicating).
'@ | All'right. Fine.
| Now, is there a wooden bridge in that area some-
wlie&:‘é, .oné: or more?
A Yes, sir. There would be a bridge right in thisg
area here (indicating).

Thig is a drainage ditch,coming down underneath

. a1l of these trees and it crosgses under this piece of road

right here (indicating). And there is a bridge in that area
{indicating) .

Q »Now, you mentioned ==

THE COURT: Point that out in some way.

MR. DENNY: Yes, I am, your Honor.

Q You are mentioning a piece of road- here just abo_ve
the blue sticker saying "farmhouse," is that correcté

A That's cerrect.

Q And does the brldge itself show up on that photo-
graph in any way?

A Just -- just roughly. You can't make it out as a
bridge, but you can seeé just a portion of it. The bridge.
would gtart right from the dirt and the part of this little
road here ceases. And the bridge was of a cqlor and nature
that it wouldn't show up in this photo very well.

Q Well, would you like to circle that and again put
a dot in the center of thé circle? This time with grean marking

CieloDrive.comARCH IV E S
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at about where that bridge is.
‘ (Witness complied,)
' @ ALl right. That's fine,
c La that the only wooden brldge in that area that

: ’you are aware of?

tA- o Yes,isims
In) », Do yc;v; krzow i.f that has any sort of name of any
sort; of! -axi‘y'l;ind? '
A No, a;.r, not that I know of.
0 Al right. Fine.
Thank you, Mr. Walker; very much.
I have no further questions.
MR. KAY: I have no further questions.
" THE COURT: May Mr. Walker be excused?
MR. DENNY: Yes, he may.
MR. KAY: Thank you, ‘
THE COQURT: All right, Mr. Walker, you are excgsed.
Thank you very much. ' '
MR. KAY: Thank you very much.
People call Mr. Mark Arneson.’
(Whereupon, unrelated matters were called and
heard before the Court.)
THE CLERK: Would you raise your right hand, pleage.
"You do golemnly swear the testimony you may give
in the tause now pending before this court shall be the truth,
the whole truth, and nothing but the truth, so help you God?
THE WIINESS: I do.
THE CLERK: Please take the stand and be seated.

it = o e r—_——— i ahn Py — 1 =
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Please state and spell your full name.

THE WITNESS: Marcus John Arneson.

Do you want me to spell the whole thing?

THE CLERK: Please.
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BY MR. KAYY
. ‘;.“ M Q H
true?

= 0 = O

Q

MARCUS JOUN ARNESON,

§
|
{
THE WIINESS: M-a-p=-c~u-s, J~o<h-n, A-r-n-e-g~-o-n. i
:
f
t
1
|

. fixst duly sworn, was examined and testified as follows:

t
i
AR ;
- - - ™ !
1
:

DIRECT EXAMINATION

. Mr. Arnesgn; you presently live inm Oregon, is that !

Yes, sir.

Now, do you know Charles Manson?

Yes.

When did you first meet Mr. Manson?
Uh, the summer of 1968. ;
Now, directing your attention to 1969. Did you

live with the Mansgon Family in 1969?

A

Yes, I did.

—— i e = = PR [ v - P
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Q And during what period of time did you live with
the Family in 19697 . *

A Uh, it was late January or early February through |
Q AIl right. ‘
A May 10, X t
: ‘Where did you live with them during thesé periods i
of time? i

A At Spahn's Ranch.
@'  Did you ever live with them at the Gresham Street

A Yes.
,Q' " How 1ong were you at the Gresham Street house

approximately, and how long were you at the Spahn's Ranch

&uripg_ that period of time?

‘ “A - We11 when I came back to live with the Family,
uh they ;neere moving back and forth. They were like, actually,
just getting out of the Gresham Street house and moving up
to the xanch.

Q Now, you say that you lived the end of January
through May with the Family. Did you leave the Family in May? |
A Yes, I did. |
Q A1l vight. And at sometime after you left in |
May, did you come back? i
A Yes, I did.
Q Did you come back to Spahn's Ranch? !
A Yes. ;
Q@  Approximately when was that that you came back to |

o . e T - -

CieloDrive.comARCHIVES



L4 d

10
1
12

13

14

. +15

16

17

18

19

20

21

22

25 |

24

25

26

27

28

3337

. “bug.
2] _——A

Spahn Ranch?
A Well, I'm not sure of the actual date positively,

one day or arIBther, but it was elther the end of July or
right around the first of August..

Pt )
Q And when you came back to Spahn Ranch on that

occasion, how long did you say?

;& Just the evening. We just came back for a visit,

Q All right. Did you come back with.somebody?

A Yes, Joe Shoemaker and myself.

Q Now, when you came there on that evening in the
end of July or the first part of August; did you see Charles
Manspn.?»' _ |

; A ) .Ye_sj.
- Q And did Mr. Manson give you anything?
.A - Uh, he asked me 1f I would like a bus, a Volksmgen‘i

Q@ . Yow -- okay. ‘
, . Where &id this -~ could you step down a ninute,
Mz, Ameson,» and. gra.b the hand microphone there?
 I'm going to show you an exhibit.
A It is upside dowm.
Q No, it is not upside down, I am just ftrying to
see the number on it, . '
" 1'm going to show you People's 36.
1 show you People's 36.
Now, do you recogniée what is dei)icted in these
photographs, People's 36, and these eight photographs? ;
A That's the ranch.
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Q Spahn Ranch.

A Yes.

Q Now; do you see in any of these photographs the
location where you had this conversation with Mr. Manson?

A Hmm,

Q Well, here; when you point it out, I think some
of tha' jurors behind you can't gee. So =-
| A This plcture, see here (indicating) right here by
the -- it is the undertaker's office.

Q ‘l‘hat 8 the undertaker's office

Okay, NOW, Wesides your=

self and Mr. Manson during this conversation?
A Uh, Bobby Beausoleil was there.
Q.  All right.
A And -~ during the actual conversation of the busg,
just Charlie and Bobby.
I Charlie, Bobby and yourself?
A Yes.
‘Q, Okay.r‘

THE COURT: Hold that nicrophone up to your face, Mr.
Arneson, 'wcmid ygu; please.
THE ‘WITNESS. Yes.
| THE COURT: Mr. Ray, there is a clamp on the back there
that might be of assistance to you. Loosen the butterfly and--
not there.

et i, Soptn =
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MR. RAY: That will make it a little steadier.

Q Now, this conversation that you had with Mr.
Manson, what exactly did he say in this conversation, that -~ |
that you had with him in the front of the undertiker's house?

MR, DENNY: Object to that as hearsay. -

THE GOURT: Sustained.

‘Q BY MR. KAY; Now, after you had this conversation |
with Mr. Manson about the VW bus, did -- you can resume the
stand a minute, if you would. ,

igain, after you had this conversation with Mr.

Manson about the VW .Bus, did you go somewhere?
A Yes. We went back to -- to the farmhouse, or the

]

ranch house up in back.

e ; -

Q Now, when you say "we," who's "we'?
Bobby, Charlie and myself.

A

Y That's Bob -- Robert Beausoleil =~=
. .
Q

iy,

Yes.
== and Charles Manson and yourself?
At D Yes, Bif, :
a imw, ‘how did 355 get back to the back farmhouse?
, A :itf ves in a 1ittle white stationwagon. -
Q And who drove?
L A -'Béli‘by did, becauge it had a strange ~- .
MR. DENNY: I'l1l object to "because” and move that
that be stricken.
THE COURT: "Bobby did" may remain. The balance of

the answer is stricken.
Q@  BY MR. KAY: All right. Now, could you describe
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this white -~ little white stationwagon? Was there any --

A Well, it had a radiator that stuck out past the
front of the car. ‘
i ) T"am showing you: PeOple 8 1 Mr Arneson.

you recognize w- -~

A That's the bus rigit there -~ was a stationwagon.
'Q, ' That's the statiohwagon in which you drove back

to the farmhouse, then, ~-

A Yes.
Q -- that Mr. Beausoleil drove?
A Yesg.
[FR—__
Q .

Now, after you got back to the farmhouse, did
you go anywhere from there? ’

A Humn ~=~ we went back to look at the bus, and we
looked at the bus, and then we drove it up f£ront, yeah.

Q All right. Now, when you say, "we loocked at the
bus," who's "we"? ‘
s

. A Bobby, Charlie and myself.,
'Q Now, where was this bus located, at the time you

saw it, in relation to the farmhouse?

A Uk -- there's like a road that goes In front of
_ the ;E&rmhouse > and :Lt;. was closer towards the actual movie
. raich part’ of the - ;Lt was on the road, under some trees.
.9 ' Now, could you describe this -- this bus that
you -séﬁ’?; o ‘

Ay It %as & red VW bus, and it had & white Thunder-

bird on the Bide. k
. @ Showing you(People's 2 _£or identification, do
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L3

", with the Family?

S

you recognize what's depicted in People's 27

A That's the bus.

Q Now, what was the copditionos this bus, the
filrst time you saw it, whenh you wexe with Mr. Beausoleil and
Mr. Manson? o

A Well, it was in runpning order. Outside of the

ignition switch had been bypassed.
- - e et et it memarr e
Q Now, what do you mean by that?

A Well, it was hot-wired.

e T
] And then could you describe what had happened?
A Well, there's =~ there's a wire loom ﬁitb, like.

i , L, e
four wires that goes up to the switch; and it had been cut
off before you get to the switch- and the wires had been '

peeled back, and just twisted »- twisted the w:tres together,

and then grounded it out, and it would start upn

Q Did you notice whether or not there was any key
in the ignit:ion? ‘ ’ B
A Yes, there was a key in the switch.
Q ALl xight, |
MR. DENNY: I'm sorry. I didn't hear that.
THE WIINESS: There was & key in the switch.
‘g BY MR. KAY: Let me ask you this: When you had

pre;r'i,éusly lived with the Manson Family,; between the end of
January and May of 1969, did you have any particular job

AT was mpre m': less a mechanic. And 1'd -~ I
worked on. things around there, that type of thing.
;Q, Au& what type of business do you have now, up

CieloDrive.cOMARCHIVES:
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2

. -
K v
* LIRS 3

in Oregon?
A 1t's = my father has 2 motel and a service station

and 4 grocery gtore, sand I do a snow plow business; I push snow

around.

PR
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" you've described, what happened?

_ pink slip, do you recognize that?

Q Do you still do a lot of mechanical things --
Yes.
~= with vehicles?

Now, after you saw this VW bus, back at the locatiorn

A well, I took a look at it and told Charlie that I
w e}
could use it, and -~ and so he sent one of the girls to get
Cainer - S e g o
the pink slip and the registration.

—

Pr—

) And then we went back up to the front ranch, you

——

know, up to the movie set.

Q All right. Now, you say he seﬁt one of the girls
to get the pink slip and the registration. Do you remember
which girl that was? .

A No, not offhand.

MR. KAY: Your Honor; I have hern People‘s’ég,
previously been marked in this proceeding. I ';M;f;ertiﬁied
copy of a pink slip.

Now, again, it appears to be a Xerox copy, as I

described before.
¥
Q Now, showing you this certifiefi Xerox copy of the

1

A That's the pink slip I was giyen with the bus.

RN éﬁéqpf of it?
ST A .1'A cépygéf’iit yes.
! Q;f; A{bbﬁg of the pink slip -~
M&; DENNY: Excuse me, Mr. Kay.
-

i 'pig kheé Court indicate that that was marked at this|

time, by the =
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- you got it from Mr. Manson?

A I don't recall the actual date that was on there,
but this is not the date that was when I got it. It has been
changed since I'Eassed it on. o
- I sold the bus after.

Q All right. In other words, you took == you took the
bus and the pink slip from Spahn's Ranch?

A Yes.

Q All richt. Now, did Mr, -- well, did you give

| Mr. Manson any money for this bus?

A 'No, I didn®t. He just gave it to me.

Q Did you think that was unusual?

A No, not really, because things like that happened
occasionally.

;-M%J‘%A?ki Tt's been marked.
"THE cOﬁRé: ‘It had been previously marked as 44 for
identification.. *-.
MR. DENNY: Thank you.
MR. KAY: Miss Joan Farley identified the signature:
Q Bxcuse me just a moment, Mr., Arneson.

Now, 1 show you, on the back of the Xexox copy of

the pink slip, at the top, there®s a signature on it, "Gary A.
e e e s s

Hinman, " and it*s -~ it*s dated 8-28-69.
P A T At ™
Was that signature on the pink slip when -~ when

. S

p—— ——

A (:;g;;:;k was.

Q All right. Now, what about this date, 8~28-697

Was that the date on the pink slip when you got it?

It's like -- one time we picked up a hitchhiker -—

’ CieloDrive.comARCHIVES
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MR. DENNY: Well, just a moment. I'll object to any
_ansver beyond *no."
THE COURT: All right. So ordered. The --

MR.,DEN&Y:” Move the rest of the answer be stricken.

beyona "fio,
Q

MAnSOn w=- - !

A
Q
A

Q

time of this transaction? 1Is there any date you use as a

Jand mark?
A

she wasn't then -- we met on August 9th.

Q
A

Q
A

maybe & week and a half. I don't know. Something like that.

Q

you sold it? You say you s0ld the bus?

A

EEE <IN N <

"Appxoximately two or three weeks.

The %alahéé 0of the answer will be stricken,
gb% ;Qélly.“

BY'HR. KAY: §So you weren®t gurprised by Mr.
No, not at all.

~—- giving you this bus?

No. ‘

Now, is there any way that you place the general

Well, my wife == my wife ~- shels my wife now;

19692
1969. &and I had -- I had the bus then.
And how long had you had the bus, approximately?

No more than a week, you knows could have bean

And how «- how long 4id you keep the bus before

All right. And who did you sell the bus to?
Jgohn Puheck.

And how much did you sell it to him fox?
$350.
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Q. No, I*1l keep questioning you, then.
&;:‘:" When did you meet him?
k A I had met him when charlie and the Family lived

.'DEiVé,’iﬁ‘iépanga-Canybﬁ; on New Topanga.

Q Now, I've shown you on the back of this that is has
the signature, "Gary Hinman! on it. Did you -~ had you ever
met Mr. Hinman?

a Uh == the name didntf == I == yes.

Should I go further than that?

in - at the top foSummit,'Summit Drive == yeah, Summit

t ¥

Q - And whgn was this?
A  'That was like July or August of %68.
- . R 3 .
SR L . -Of 196872 .
A Yesib '68-
Q All right. Was this -- Summit Drive was the

place where you first met Mr. Manson?

A Hmmm~mm. ©h, no. I met him in Hermosa Beach ==

Q All right.
A - in "68,
Q Now, what were the circumstances of your meeting

Mr. Hinmanh at that time?

: Well, I didn't actua}ly meet him, It was -=-
he came up and was talking to Charlie, and then he left. And
then after he left, I recall his name being mentioned.

And he was a musician -~ I guess a teacher; a

music teacher.

Q Now,; did Mr. Manson say anything about Mr. Hinman
at that time?

CieIoDrive._oom ARCHIVES
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4b—-2 1 A Well, yeah. He said that he was pretty well Off
.“ < 2 financia;l.ly. You know, he had some money.
sy 3 | Q Now, other than this -~ on this occasion, had

4 | you -- had you seen Mr, Hinman on any other time?

5 A No, huh-uh. That time that I heard his name

6 | mentioned was the only time I'd ever seen him or met him.

74 I didn't even actually meet him.

8 ‘ Q All right. Now, on the dccasion when Mr. Manson --—
9 | getting back ko late July or the first part of August of 1965,
1 | when Mr. Manson gave you the VW microbus that you've identified,
1 and the pink slip to it, 4id Mr. Manson say anything about Gaxy.

12 Hi‘qh.ruan*s name being on the back of the pink slip?

x 18 A No, huh~uh. I didn't even <-
% © M |- MR, DENNY: I'll object to anything after "no."
* 1. ¢ " S c ,
. 15 Q BY MR. KAY: Well, did he say anything about the

6 | pame Gary Hinmany
by ’ :

7 A No.
18 .

H

*

. ! MR. KAY: ﬁay‘. I have just a moment, your Honor?

» THE COURT: You may.

20 (Pause in the proceedings.)

2 Q BY MR. KAaY: Oh, yes. Let me ask you this

2 guestion: From the place where you first saw the -~ well, let

% me ask you this:

2 "Could you step down a minute? Now, I am showing

= you an aerial photograph of Spahn'*s Ranch, the area -- have you|
T ' ever seen this before?

" 7 A Yes, I believe on a previous trial.

® Q Okay. Could you use the microphone?
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| (inddcating), right here by the farmhouse., _

Now, at the time you saw the VW microbus, can you

lentify on this photograph where it was that you saw it?
A Yes, it was right under this grove of txrees
L I s

These trees overhang a little bhit of the road that

comes right down through here.

™ By :
Q Okay. So, it would right above =

a Whére it says "Farmhouse.”

Q ~~"Where it says "Farmhouse" on & blue pilece oOf
tape?

A Yes.

Q It would be in the trees there?

A Yes,

Q.

Now, the VW migrobus, you have said, was driven froT

there to the front part of the ranch; isg that correct?

‘_A; Yes.
f; ' Who drove that?
a Bobby and myself.
‘9 Weli,  whp aid the actual driving?
" a I aid. .
’ Q ?".;All ;ight. And was -- where was Mr. Beaugoleil

at thé time that you ==
""A . 'sitting in the passenger side.
Q " All right. And what about Mr. Manson? What did he

do when you drove up front?
A I believe he ~= I believe he drove the station

wagon, or == no, I'm not sure. I'm not sure.
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Q Okay. Now, let me ask you this:

In regard to the VW bus; when you first saw it,
did you notice whether there was anything in the back of the
bua?

A HEmom ~-- the following day, when I cleaned it out,
after I had got it back down to Venice, theré was a mattress
back there, and some gand and gravel.

Q Some sand and gravel? Okay.

You can resume the stand now, if you would.

All right. Mr. Manzella has corrécﬁly informed

- me that I should have you mark the spot where you gaw the

bus, even though we*ve identified it. ULetfs see. Well, I*1ll
give you the red pen again.
and could you put the initials "M. J. A." at the
location where you saw it?
A (Witness complies.)
Q Okay. After you got this VW microbus, did you come

back to the ranch a couple of days thereafter?

. A Yeah .
-0 Ang ==
. Excuse me. I'ﬁ not sure of that. I'm not sure if

1
+

’I did or not. I can‘t say for sure. I recall -~ I'm not sure

if I called back upwto sce == you see, when I was there,

. Co e
Bobby ‘== ot

MR. DENNY: Well, just a moment. I%ll object to anything

j_t

beybnd “T¢m not sure” as not responsive to the question.
0 BY MR. KAY: Okay. In other words, you don't have

an independent recollection of going back to the ranch again?
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Or do you?
A Well, I was supposed to go back to the ranch and
pick up the ~- the station wagon. See, I was offered the

station wagon also.

Q That's the station wagon --
A The white one. |
Q -~ youlve identified?

A The wliite one, yes.

And I can't recall if I went back or if I just
called up, because -- well, the answer was: Bobby had léft
with the station wagon.

MR. DENNY: Well, I'll object to that and move that
that be stricken, again as not responsive.

THE COURT: "The white one" may remain; and thereafter,
the answer is stricken.

THE WITNESS: I'm just not sure.

Q BY MR, KAY: So, in otlher words, you don't
remember positively whether you went back to the ranch ox
just called?

A Right.

Q Now, you stated that on the back of the pink slip,
that the date that was on there, 8-28-69, you said you were

sure that that was not the date that was on the pink slip --

A I know that this is not the date.
Q All right. How do you know?
A Because the -= John, the guy I sold the bus to,

)

| - *changed it to avoid =~

MR. DENNY:. Just a moment. Ifll move that that be

H L3 }.-‘ ’ . -d‘ -!-"
-y - . N
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strigken'ag caliing for hearsay, unless a foundation is
estaplished. e

THE COURT: éuétained. It's gtricken.

Q BY MR. KAY: Well, did you see Mr. Puheck change
the date?

a I didn't actually see it. He told me.

MR. DENNY: Well, I move it be stricken, then.

THE COURT: All right. It is stricken, ladies and
gentlemen.

Q BY MR. KAY: Let me ask you this: When you got
the -- the night you did come back to the ranch, and you got
ég;~;;f;;;:“;£d you see Mr. Davig there?

— " . o R
Q All right. And where was he wheh you saw him?
A I believe at the undertaker®s office -- well, it

was -- we Wwere moving around from area to area, I mean, and I
couldn't say absolutely I saw him at the undertakex‘'s office;
but I believe that's where it was.
I did see him.
MR, KAY: I have no further questions at this time. Thank
you, Mr. Arneson,
THE COURT: We®ll take a short recess, of about ten
minutes.
‘You are excused for that time.
During the recess, ladies and gentlemen, you are
obliged not to converse amongst yourselves nor with anyone

else, nor permit anyohe else to converse with you on any subject

| connected with this matter, nor are you to form Or express any

Al
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¥
'

opinibn on the matter until it is finally submitted to you.

(Mig=moxrning recess.)

¥._.j

. 1
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THE COURT: The record will show in the case of People
versus Davis that all counsel are present. Mr. Davis is

present and all the jurors and alternates are present.

CROSS EXAMINATION
BY MR. DENNY:

Q Your name again, sir?
A Marcus John Arneson.
'@ wWould you like to pull that microphone a little
closer,
) i )
A Mareus John Arneson.

THE COURT:, -Move that seat up, if you want to.
TH;E WITNESS:: 611:“1'& is fine.
g ,‘BY QE; DENNY: You, too, have gone by some other
names besided that?
A - Uh, yes.
é cauld:you inform the jury as to some other names
that you have used?
MR. KAY: Thab}s ixrelevant.
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: I'll make an offer of proof, your Honor. .
THE CQOURTs BAll right, you may approach the bench.
(Whereupon, the £6llowing proceedings were had ag
the bench ahong Court and counsel, outside the hearing of the
jurys:)
MR. DENNY: Your Honor, he was arrested using a driver‘®s
license at the time he was arrested for receiving stolen

property and grand theft auto in connection with his owner-

. . L4 2
_ 7 ot o nd
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Well, let®s start at the beginning.

When Mr. Puheck was arrested with the microbus,
he put the finger on Mr. Arneson as the person who sold it to
him. And then a Complaint was then issued for receiving stolen
property and grand theft or at least receiving stolen propernty
on Mr. Arneson; who in March, 1970, was picked up on the
basis of that outstanding warzant.

And at that time he had a driver‘s licénse and used
the name of Barnett.

This particular offense, charge, was dropped
against him in exchange for ﬁis testimony and I think it is
relevant and material to show that he used that name,

He has dlso been known in the Family and he says

.he was a member of the Family as Marxk Damion Bloodworth, and

that*s a name he used while he was with the Family. 8o it is

L

relevant and material to show that that was the name he was

‘ known by when he was Wlth the Family.

—

mR, KAY “Wéll, your “Honor, I think that based on

Mr. Denny's offer of proof, it is all irrelevant. Mr. Manzella

has informed me thaf there has been no deals made with this

witness. Obviously, the charges were dropped because this

L}

man is not guilty of recelving stolen property.

THE COURT: It appears t0 be irrelevant., But the Court

doesntt wish to preclude you from examining him as to what

promises, if any, were made as a result of his having been
apprehended on the charges you mentioned.

MR. DENNY: All right.
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. wag arrested -~ = .

“-\:‘"."a"Q"\ 'Y'ESI .?'4

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court, within the presence and hearing of the -
Jury:) |
Q@  BY MR. DENNY: By the way, Mr. Ameson, while Mr.
Whiteley, Sergeant Whiteley is here, you recognizé Sergeant
Whitely, don't you?

A Yes, I do.

Q . And you have had some dealings with him in
comnection with this case; is that right?

A Well == uh <= |

Q Jugt yes or no. Have you had some dealings with
him?

A Yes. ‘

Q And when was your earliest dealing with Sergeant
Whiteley?. |

MR. KAY: Well, your Honor, I am going to object that
that's ambiguous. "Dealing," I don't know what that means.

MR, DENNY: Well, I'll rephrase the question.

Q  When was the earliest time that you had any conver-
.sagi‘onf With‘Sergeant Whiteley concerning this case?
"7 A Uh == I don't recall the date. But it was when I

2 i
i

‘ A o == for having the bus, or selling the bus.
Q@  Well, you were arrested for receiving stolen
property; is that right? '
A Yes, ai;:. }

Q@  And that was on March 13, 1970; is that right?
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A I'm not sure of the date. That sounds about
right.

Q Well, if I showed you a copy of the arrest
report, would that refresh your recollection?

A Yes. It's not that I am denying the date; it's
just that I'm not sure of it.

;4 All right. Well, let's try to be sure.

MR, KAY: I will stipulate with coungel that this is
the date, if counsel will represent that that is the date. I'm
not familiar with it, but I'll accept counsel ‘s representa- |
tion.

MR. DENNY: I vas migtaken, because it says March 12th
on the report.

MR. KAY: Three twelve seventy? ,

MR, DENNY: That's the date on the report.

THE COURT: Well, show him the report. He states that
he believes the report will refresh his memorﬂr‘.

MR. DENNY: All right.

THE WITNESS: Yes, that's my arregt, so that's probably
the date 1t happened.

Q BY MR. DENNY: Indicating the date of 3~12-70 at
1645 houxs?
.. A Yes, sir.

.7 MR. KAY; Mark, could you speak into the microphone

when you are talking?

o ‘I'HE WIINESS: Yes; that 's correct.

MR. KA;\I: Thank you.
Q BY MR. DENNY: Now, you were unemployed at that
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time; is that right?
A Yes. And I was also AWOL from the Army.
Q Well, that's interesting.
Were you in that same status around the first part
of August of 19697

A Yes.

Q Unemployed and AWOL?

A Yes.

] You knew Mr. Hinman, you say, just sort of in

passing; 1s that right?

A Uh ~= I mw him, and somebody told me who he was.

Q How long were you with the Family, gir?

A Well, I met Charlie in December of '68, and =-
around May or June, I believe; and that was only a short
encounter, you know. I mean, I just met the man.

Q Sure.

A And then I wag -~ let's see. I was drafted -~
I was actually drafted in May of '68. I evaded the draft
until August of '68.

Now, sometime in July and August, I lived with
the Family in Topanga Canyon, on Summit.

Q All right.

A And then I decided evading the draft was not
what I wanted to do, so I turned mygelf into the Service.

g ALl right. - Let me just stop you there.

" ‘In the chronological sequence here, when you were

 1iving with them in July and August of '68, there at Summit
N Dr;{%y‘e An Topanga Canyon, was this the time that you saw Mr.

ti' ! ‘.:L ._j.
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i

Hinman? "

A Yes, ¥ vas.

Q Anﬁ, waé \‘;t-aat over at his place?

A Huomm = 3:c;o‘, that was up at the place where the
Family was living, at the top of Summit.
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man or a yellow man?

Q@ At the top of Summit, you recall he was thexe

visiting? |
; VA Yes, apparently.

Q And you talked with him, chatted with him?

A No, I dtdn’ LA

Q | Well, you were among a group of people there at
the t:t.‘me" is that right?

AA‘ Well, yeah I wag off do:Lng something. And he
had come and gone, and I gaw him drive away, 1s what happened.

Q All right. Now, was he a black man or a white

He was a white man.

He was a white man., All right.

There's no question in your mind about that?
No, none at all.

All right. And did you ever see him again?
No.

You 'te sure of that?

» O > O >

Once we went over to his house, tut he wasn't
home. On Old Topanga Canyon there.

That was at the same ~~ around the same tine,
vhen T first heard the name.
His houge at 964 0ld Topanga Canyon Road?
I don't know the address, but it's on OlLd Topanga.
Is it a two-story --

O P O

Yeah., You have to c¢limb the stairs to get there.
Q Yeah, right, 4nd did you see any vehicles there,
when you were there? At that particular time?
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Tight? -

Hoom -~ mot that I can recall.
Q All right. Then, you came back and sort of
Jjoined up with the Family when?
A Well, I left around July or August and turned
myself in August 13th, to the Service.
Q@ Well; the question is, sir, not when you did
that, but when you came back to the Family.
» A Well, in order to come back, I had to leave;

4 Yeah. We've.got that already.
A Okay. ‘_ngi, 1 left, and I came back February or--
late in Janua:ry o 1'E"ua{(:»:l:uary of '69. |
Q. Of '69.
; A‘t .i:h'é.t time, ‘-they were living at Spahn's Ranch.
I thought you said that they were -~-
Gregham Street; in between the two.
Well, now, which is it?

o » O >

A Well, they were in the process of moving back
and forth.,

Q All right.

A I mean, there were some people living at Gresham
Street, and there were some at the ranch, and they were
traveling back and forth,

Q It wasn't that all of the Family then moved from
Spalm Ranch -~

A No.

Q -- to the Gresham Street address, at about the
end of Jamiary and February and the beginning of Maxrch; is
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6a-3 | that right?
@ - 5 A When 1 came back, there were some people living
- 5 | @8t Gresham Street, and there were some of the girls up at

4 the ranch.

5 Now, shortly after that, the rest of.the .-

6 we got kicked out of the Gresham Street house, and everybody
7 went up to the ranch.

8 Q Well, when wds that?

o | A I don'"tknow. I don't keep dates.

1;, Q All right. But you would say that at least as

u | ©f January, February and March, the Family mewmbers were kind
12 of split rip'_i between the two locations; is that right?

5 | A Yes, semi, But I mean, the people were going

.,I 14 back and forth; it's mot that far apart.

.-‘ 15 | o Q Yeah. o .

16 A And ‘the peop].e were going back and forth. I mean,
w | you know, it wasri 't 1:Lke you'd get a specific group here and a
18 specific lgroup:hgre. I mean, they were back and forth.
19 Q All right. You knew Ella Bailey at that time?
20 A Yes.
21 Q Now, what wag your status at that time? Unenployeii?
22 A No, At that time, I was AWOL.
o Q All right. And still unemployed?
24 A Oh, yes.
2 Q And then on Mother's Day, May 10, 1969, you left
26 the Family; is that right?
27 A Yes, sir.

o .

0 You had &8 kind of falling out with Charlie over
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some work that he wanted you to do, and you didn't feel it
was worth while doing i is that right?
A I didn't think it was very practical.
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Q All right. And then after that, you didn®t come
back to the ranch again until this date, around the beginning of
August, 19697

A Yes,

Q All right. Now, when Charlie offered you this

- microcbus, you thought that this was just kind of a nice

gesture; that he was making to you, of friendship Et this
time?

A Well, it kind of strprised me, because I -- I
had the assumption that he Qas kind of ~= you know, mad at me
for leaving. Me and Joe both.

Q Yeah. You did have that assumption.

A And it surprised me. But it wasn't unusual,
because thingsg are always being given away.

Q Things are always being given away by Charlie; is
that right?

A Yeah.

Q And you'd seen plenty of instances of it while you

were there; righk?

A Yeah.

Q So, you didn't figure ==

A It was noc ~~

Q You didn*t figure you were getting stolen

property or anything like that?

A No.

Q Or the fruits of any sort of crime?
3 A No.

Q« {s tha;_;iqht?a

A : . ¥
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L
A . That¥s'right,
Q. . all right. Did you think it was kind of funny
: . , ) | I N " . . .
when Charlie told you that if you were stopped by the police,

that you should say you got it from a hlack man, from a Black

Panthex?
: Yes. As a matter of fact, I did.
Q You thought that was kind of funny, didn't you?
) Yeah.
Q Did that -- well, sir, did that give you kind of

the idea that maybe there was something fishy with this deal?

A Well --
Q pid ik, sir?
A Well, it didnft. It didn®t cross my mind -- I

didn't recall it. <You see, like I'd only had a small encounter
with Gary Hinman, and --

Q Well, you remembered that Gary Hinman wasn't a
Black man, didn*t you?

MR. KAY: May the witness be allowed to explain the
answer? I think Mr. Demny is intexrupting.

THE WITNESS: ¢Can I finish my answer?

Q BY MR. DENNY: Go ahead, sir.

A I had only had such a small encounter with Gary

Hinman, I didn't recall the name, ==

Q Yeah,

A —-= you know?

Q Yeah.

A But I did sort of remember the fact that he wasn‘ﬁ

black, later on, and I -- When I 30ld the bus.

.
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. ;Q’“ Later on, when you sold the bus?
3
v A Well, before I sold the bus, I ~- you know,

I'a thought about, it..

Q Well == -,

A Bub it was no great -~ you know.
‘0 r;Weli;‘ﬁr. Arneson, when you got this pink slip,

you == you EﬁQ’FO have the pink slip, didn®t you? You asked
Charlie for the pink siip, didn't yvou?

A Right.

Q Now, did you ask him for it, or 4id he just say,
"Oh, Mark, here, you are going to need the pink eglip. I'll
send one of the girls for it." '

Is that right?

A No. I asked him if =-- you know, when he asked me
if I wanted the bus, I says, "Is it legal? Do you have the
pink slip?"

You know, because like there are cars and buses

and things getting stolen all the time.

Q There sure are; And you knew thaf, didn*t you?
A Yeah,
Q Okay. So you wanted to make sure that thisi

wasn't a stolen vehicle, and someone had the pink to it?

Right?
A Um=hmm, right.
Q S0, when you got it, vou looked at it, didn®t you?
¥:y Yes. '
Q " And when you looked at it, you saw the name "Gary

Hinman" signed to that pink, didn't you?
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| Black Panther, you f£igured that Gary Hinman was @ Black
’‘Panther? L '

Yes.
Lsssmsiassiei—misiicligh
And you remembered Gary Hinman, didn®t you?

NGE 5t that time, I didn't.

© You didn't.

0 o 0 P

Itts like ==

Q  all right. Again, when Charlie told you, if you

Wamramage b i

were étqpped by the cops to say you had gotten it from a

Yoy s

s—

——

A .That's what Charlie said. But it —- it took some

time for me to recall the fact that Gary Hinman wasn®t black.

pre—
- —

P S T
1 EE
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Q Did it, really? How long did it take; six?
Until about March 12th, 19~ ==

A I don*t keep dates on something like that. I
just remembexr the fact that I -- you know, I had met Gary
Hinman == Oor been exposed to him, I mesn. ¥You know, the guy
was leaving,, and -- you know, *Who is that?”

“That*s Gary Hinman. He's a music teacher." You

know, and like ~=-

Q Well ~-

A It®*s just like passing on the street; you know,

it wasnit no great landmark in my life, you know.
i ) .
Q wWell, did you -- you remembered that somebody said,
at the tlme, “Hg 8 gqt money;" is that right?

k3

' A’ Yesh. B lot of people have money.

Q-_ Dxd you testlfy to that here today, sir, to lend
the 3ury perhaps the thought that you remembered at the time
that Gary Hiﬁman'had‘mo@ey?

You remembered it when —-— when Mr. Manson gave you
this, that he had money, and so you figured, “"Well, this has
Just been a gift from Gary Hinman, and now it%s a gift from
Manson to me"?

Is that what you want the jury to think?

A I don't care what the jury thinks. ¥You know, I'm
not here to impress the jury.

Q All right. Now, you knew Danny DeCarlo, too,
didn't you? a

A | Very well,

Q Very well. And Al Springer?
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A I know him.

Q Well, he came up to the ranch freduently, didn't

he, while you were there?

A Yes, occasionally.

Q And this was between January and May 102

A Hmmm -~ yes.

Q And he was there when Charlie was there?

3 Yes, he stopped in there once in a while. He

came up with a few other of the Straight Satans.
Q all right. BAnd -- by the way, is this --
Your Honor, I have a photograph previously marked
People®s 73. If the People have no objections, could we use
the same designation at this time?
MR, MANZELLA: That's agreeable, your Honor.
THE COURT: All right. The photograph will be 73

for identification.

Q BY MR. DENNY: Can you tell us who this is?
A . That's Danny DPeCarlo.
. Q . That*s Danny. Now, sir, you koew a little bit

jab?ﬁt~4; well, let me take your present business, snowmobile

things of that kind.

and
BRI

! . R A
"~ No, it*s--- .1 have a snow plow.

Oh; a enow plow. I'm soxry.

e KO h:‘

¢ 'yoéu say you were a mechanic for a while?
Yes, somewhat.

And you fixed up cars?

That that I could, yes.

0 O

And you sometimes 80lé them after you fixed them

1
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up?
A Huomm -~ I traded =- I traded some motoreycile
parts for a car once.
Q Yeah.
A But I didn*t have anything to do with that car. I
acquired that car on work time; but that was an old Studebaker.
Q All right. Now, sir, wheh you buy a car or get a

car, and somebody'elge’s name is on the pink mlip, you knew, as

‘of about August of 1969, that you were supposed to apply to the

| DMV to change the registration; is that right?

A Normally, itfs =~ like on the back of the pink
slip, it says within ten days ox something like that.

But I didn*t bother with it. Heck, I didn*t have a

| ariverts license. Why should I worry about the registration?

Q And also, you were AWOL; right?
A Yes.
Q You didn't want anybody picking you up on an AWOL

charge, by showing your ad@ress on anything like that; is that
right? |

A Thatt*s right.

Q And also, sir, you didn't want your name in the
line of title of that hot truck, .did you? That hot bus?

A %+ Well, I couldn’t ~- at the time, I couldn®t use ny

| name. See, I was AWOL from the Service, and I didnft -« I had

'thefpink. You know, I had the pink slip.
2 4 ¢

. I thought that the truck was fair and square == ox

3
’

th& bys,. excuse me~. You know..

Q = Well, you've used other names; you could have used

S T

b
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another name, couldn®t’you?

. * L A Oh,; yeah. If == you gee, like when we acguired
>, 3 | that bus -- well, I say "we."
4 When that bus was acquired, it was like I had a
5 vehicle; T didn’t actually need it.
6 And a friend of mine that I went up there with,

he had a car, and he didn’t actually need it. But we
figured, between the both of us, we could put it to use.
You know, like if I move, you know, and need a

0 bus or something to haul something, why, I could use the bus.

1 . .
6a fol 1 And if he needed it, he could use it.
12

13

16
17
18
19
20
21
22
23
24

25

27
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Q But you got rid of it; you sold it for three hundredL

’."‘

fifty budks, wmﬁhin dbout a weék, ten days or something like

that? -
.A:.f;f@hréé'hééks, two weeks, something like that.
Q | Yeah. Because you knew it was a hot bus, didn‘t
youz ' I
A We had got == got woxd of something like that,

yeah. And we sold it.
Q Yeah, all right, sir., And then you got arrested

for receiving that hot bus, didn't you?

Q And you got held to answer at a preliminary

hearing for it in Division 64 --

A In Santa Monica.

Q -= in Municipal Court; right?

a Um~hmmm .

Q And then it was dismissed in the interests of

justice; isn't that right?

a I believe =0, yes.

Q And that was in exchange for your testimony in
this case, ==

A No. You see ~=

Q -= isn't that right, sir?

A While ==

Q I8 that right, sir?

MR. KAY: Well, can the witness answer the question?

MR, DENNY: Well, if he'll anaswer it first.

THE WITNESS: I said --
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Q BY MR. DENNY: Huh?
a -~ if you'll let me explain.

At that time, I was AWOL, when I got arrested for

the pqs; . and I figured -- "I got arrested; theyfre going to

cat;h'me for this AWOL." So, I hired an attorney, a military
aﬁtorney, and turned tpg thing over to him.
@ Unehminn! |

A_ . And he was like my civil liaison thing, you know;
like I ;gh.;uﬁjonja:tﬁ;ng -- I don*t even know what you call it;
Itm not a lawye;,-e,?ut‘he made arrahgements with the Army, and
the Ar@y:actﬁglly - I was actually in custody of the Army.

@ All right.

A And then I -- as soon ag that was =-- the prelimin-

ary thing was turned over, and I -~ I had to testify in court.

I was turned over to the Army.

Q You had to testify in court?

A Well, ¥ had to ~=~ well, I was turned over to the
Army after it was all through.

Q Well, what happened at that preliminary hearing,
sir? Did you testify?

A I don*t know. This is two years ago. I don't
keep a diaxy.

Q I'm not questioning you about keeping of a diary.
I am only asking about the time that you were in court, in

Division 64 ==

A wWell, I didn*t say =--
Q ~-=- 0of the Municipal Court.
A I didn*t say a woxd.
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Q All righte
A My lawyer took care of it all. I just sat there.
Q ALl right. Now, before that time, though, you had

talked to Sergeant Whiteley, hadn't you?
A Yes,

Q Ang an agreement was reached that if you testified
againgt the Manson Family, this case would be dropped; isn't

that right?

A "' NO-
:"Q . No discussion of that kind at all?
.A It was —= you know, they said =~ they just said

4 i

they had ~-—you- know, he had the goods on me, he said.
Q He teld you he had the goods on you; right?
At} Well, Eﬁey -~ he had it all down.
-Q  He sure Eiid; didn’t he?
wA " ana ;‘1 <
MR, KAY: Who is "he"?
Q BY MR. DENNY: Sergeant Whiteley.
And he sald you were guilty as hell, a;dn”t he?
MR. KAY: That calls for hearsay, doesn*t it?
Q BY MR. DENNY: Did he say that?
THE COURT: .The objection is sustained.
You needn*t answer that.
Q BY MR. DENNY: He said they had you cold:; right?
MR, KAY: The same objection.
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: I'm going to his state of mind, your Honor.

THE COURT: Well, sustained. He has already responded
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substantially to that effect.

Q

testified, they*d drop the charges; isn't that coxrect?

A
that.
Q

through your lawyer, that if you testified, --

a
Q

sir?

I don't know.

BY MR, DENNY: Bit he did tell you that if you

My -- my military lawyer was taking care of all

It was =~

Oh, it was worked out not directly with you, but

Well, no.
~~ the charges would be dropped; is that right,

No, that is not xight.
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-{
*

Q Well, tell me what is right, then.

A I wag -~ my lawyer told me to -= you know, to ==
that the police had all the information, you know, like I
received the bus.

Q Unm=hmm.

A And he told me to just tell them the truth.

Q And cooperate; and 1f you cooperated, that
charges would be dismisgsed, is that right, --

A You're saying that.

Q -- isn't that what your lawyer said?

Oh, yeah; 1'm saying that. Is that what your
lawyer said?

A No. He just saild to tell them the txuth, and
he says, "As soon as you get that taken care of, then we
can start working on your military thing." |

See, I had a medical -~ a =~ my court martial,
it was 'a big medical thing.
Q Well, sir --
And I was trying to get through that.
All right.

' .Are yqu telling me now that, as far as you were

-concemed, when the People dropped the charges against you

in the- inteyests of :justlce -~ well, just tell me: Why did
they do that? Did they ~- did anybody ever tell you?

A Why didn't they arrest John Puheck? He had the
bug after I did, and nothing was ever done to hiwm.

Q That's right.

A You know. They were just trying to get to the
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bottom of the pile.
Q Is that right?
A To seé what's going on.
You know, that's the best I can figure out. They‘
just wanted to flgure out what's going on.
Q But John Puheck didn't know Gary Hinman, did he?
A I don't believe so.
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) And John Puheck, #s far as you know, didn 't know
that Gayry Hinman was not & white man and not 2 Black Paather,
right?

A I dldn 't even know if he knew it.

Q And John Puheck didn't get thig from Charlie
Manson, right?

A No, he got it from me.

Q@  And Jobn Puheck haan’t been running with the
Mangon Family, right?

A Right.

Q And when the People dropped charges after you had
been held to answer in the interest of justice, it was with
the underatanding with you, through the Sheriff's Department
or the District Attorney's Office, tmm"t it, that you were .,
testify in exchange for thai? B

A I wag subpoenaed to testify and so I testified.

Q  And they dropped the charges?

A I assumed thaf that wes because I wag slready
under militazy obligation and military had superior -~ you
know, had priocrity over me because, Iike, I was AWOL for 16
months . |

Q . Is that what you assumed, really? Hmm?
A . ' Yes.
L " 9mE COURT: It 13 shortlsr before 12:00. Now, snything
farthes?
your Homok. , ;
MR, FAY: 3 .J‘usé hei#e a few questiong.

]

\

I have nbthi-ng' furthex of this witness,

-

.; PRI l .
3 :
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' ebrmEcT EXAMINATION
BY MR, KAY: |
Q Mr, Arneson, yoiu, ag & vesult of this court
martial, you received a medical discharge from the Army,
didn 't you?
A No, I didn't.
MR, DENNY:
THE COURT: It 4img stricken. The angwer 1s gstricken.

-

Q BY MR. DENNY: You sald in vesponse to My, Denny's
question that shortly before you sold the VW microbug, you |
got word of something, that it was hot; would you explain
that?

A Well, ene of the girls called up Joe.

Q Now, one of the girls called, which girlss
Hanson glrls?

A I don't know. T wasn't there. Somebody from
the Famlly.

MR, DENNY: Well, this is calling for hearsay.

MR, KAY: I think Mr. Denny hag vpened the door. I
think the jury should be able to hear what --

THE COURT: He states that one of the girls called Joe, '

and that may remain thug far. But -~
THE WITHESS¢ And they sald get rid of the bus.
MR. DENNY: Well, I'Ll cbject to what they said us
heargay.
THE COURT: What they said is stricken.
THE. WITNESS: Well, what do you want to know?
Q. 3 BY MR. KAY: Well, what did they tell you?

I object ta thai s irveleveant and fwmatexial.
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CMR. DENNY: - I'1l object to that as hearsay, too.

. Well, ‘your Homor, it s falr ~- I'11 withdraw
that, i£-it im adtai;ted solely for his stite of mind,

THE m‘mES& I'm not trying to, uh -

"IHE. COURTS - Juut & minute. It is admitted solely for
the purpose of reﬂecting on the witness' state of mind,

THE WIINESS: What's that mean?

THE COURT: You needn't worry sbout what it meang.

Q BY MR. KAY: Okay, Mark, just tell us what was
satd, what informetion did you get that méde you get rid of
the tms?

A They sald there was gomebody looking for the Iasg
and for us to get rid of it.

Q This wag one of the Manson Family girls?

A Yes.

Q Did they say who was looking for the bus?

A No. They said somebody wes looking for the bug.

Q Okay. And after you got that information, i3
that when you gold 1i?

A Uh=huh.

THE COURT: '"Uh-~huh," means what?

THE WIINESS: Yes, affirmetive.

Q | BY MR, KAY: Now, Mark, you sald that when you
left the Family In May, that Charlie wanted you to do some
work that you didn't think was practical and that's why you
Lleft.

Conld you explain that?
A Uh, it was » matter of converting a Dlesel trmck
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"xepairs jon vehicles,

and semi-trailer inte a mobile shop. It was to be equipped |
with & hydraulic gsuge, you kuow, where you could put gome-
thing awfimy heavy on it snd 1ift something up, into -~ or
like a xam, and to be equipped with cutting torches, are
uel:iers, air compressor. Everything you needed to complete

‘W KNow, the day you == the evening you went to the
ranch, In late July or the f£ixgt part of Auguat, when you
were havgmg the E&dv;rmtion with Manson and Besusoleil, ocut
in front pf the undertakex’s house, was there a hay stack
nearby?

A Yex, there wes.

Q How high was thig hay stack?

MR, DENNY: I think we're getting kind of irvelevant,

THE COURI: Ask him how high hay stacks are.

MR. KAY: I’m getting to the point, was somebody om
top of the hay stack.

THE COURT: Well, why don't you just ask it?

MR. KAY: All xight.
Way somebody on top of the hay stack?
Yex,
What was this person doing there?
He yas on guard,
pid he have any weapons?

> O > O b O

Yedy I believe it was & carbine, but it waas dark

and {t was hard to really ldentify the gun. But I believe it

vas 2 carbine and one «~
MR. DENNY: Well, I'll move and ask that the part of
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gun, I v
w"‘*“duq.‘, !

the anawer “on guard,” be sivicken. He wés on guard there
but, m~

THE COURT: It is stricken.

THE WIINESS: 1 saw a mén on guard.

MR. DERNY: Well, I move that thak ==

THE COURT: That 1s #lso stxicken, that ig "I saw &
man on guard.”

Q,‘ - BY MR, KAY: Just describe what the person wes
dolngs

A The. persim wes on tog af the hay stack with the _

et Gttt
e Ao ShAe A

"Q ‘ ’Whaf: ha doinﬁ "cof.‘tﬁ the gtm? ‘
w
A I.aoking cut over the area.

EIR

Q AlT‘”T.g“ht. And in the -- and was Danny DeCarlo
: -
ne:rby at the time?

Uh, yesh, he was iIn the undertskex's office,
And what wes Danny DeCarlo doing at that time?
Oh, sitting around drinking beer.

Did he have anything with him?

Well, there were s mumber of wesipons in the room,

> L » O

yes.
A] Wags Bruce Davia in that ares?

A He wes around the aves, but I'm not sure if he
wis right in the undertaker's office. |

Q ALl xight. DLd he have any weapons with him?

A Like I told you before, I couldn’t ==

Q You can't remember positively?

A I can't say for sure whether Bruce had a weapon

CieloDrive.cOmARCHIVES




10

11

12

13

14 |
215

16.

a7

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3382

‘converse amonggt yourselves, nor with anyone else, nox

or not.
Q What do you remember?
A lLet me gee, there was Clem, I believe Clem,
Q That's Steve Grogan?
A 1 guess that's bis real name, yesh. °
Q Clem Tufis?
A Yes.

Oh, Danny, and Joe, myself, and Charlie and
Bobby, we were sitting around and, uh, -~ It wes Steve or
Bruce, I'm not sure who it was that had a holster,with a
weapon in & holster, & pistol,
THE COURT: The Court will teke a recess now yniil 1:45,
ladies and gentlemen.
L b Duzing the _Yeecess you are obliged not to
pem:lt anyore to’ canves:sa with you on any subject connected
with the matten, nor form any opinion.on it until it s
finally submitted to yout.
© Be back at 1:45,
(Whereupon, & 12:03 o'clock p.m. the noon
recess wag taken.)
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, FRIDAY, JANUARY 14, 1972, 1:52 P, M,

PHE COURT: All the jurors are present. The defendant is

present, All counsel are present.

You may proceed.

MARCDE JOHN ARNESON,

called as a witness by and on behalf of the People, having
been previously duly sworn, resumed the stand and testified
further as follows:

MR, KAY: I have no further gquestions on rediract,
your Honor.

THE COURT: Mr. Denny, any further cross?

MR, DENNY: Yes, I do, your Honor. If I may have just

a moment, your Honor, please.

RECROSS EXAMINATION
BY MR: DENNY:
Q Mr. Arneson, I'm kind of interested now in
that bit of information you gave us on redirect examination
ayaut'ajphone call that you had from somebody about somebody
~;66ﬁing for that micxobus; is that right?
.+ . A Well, vhen I started o answer, you ==
. lQ : . Well, how;fl'm'intarested.
'Who'yas‘;he‘phone call £rom?

wv"' ... .

" 1 'gon't know.
Q. Well, ydou asaid it was -
A Someone from the ranch.
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Hinpan? , -,

Q You're sure of that?

A Well, that's what I was told, yes,

MR. KAY: Your Honor, I belleve Mr. Denny has misstated
the testimony. I believe he said the phone call was £0 454,

THE WIPNESS: It wasn't to me., It was just relayed to
me bhecauge I was in possession of the bus at that time.

Q BY MR. DENNY: Somebody calledj,, from the ranch?

A Uh=huh.

Q Iz that what g told you?
A Uh-huh.
Q That's sort of secondhand, but you gave it some

oradence? You believed it?

A Yes,
Q What . gdid j,4 tell you?
a He gaid, "I think we ought to get rid of the bug.”

He said, "We got a call and somebody is looking for it.”

Q He elaborated a likttle bit more than that, didn't
he?

A He said it was possibly hot.

Q Yeah, okay.

And so at that point you knew it was stolen? You
figured it was stolen, put it that way?
A Yeah. But like what I couldn't figure ont i=m
how come I had the pink slip and the registration if the bus
was stoﬂl,éri, $0 I dian't think there was anything really

wrong, &0 I just turned arcund and s9ld it.

Q Ig it about that time that you remembered Gary

Co L CieloDrive.cOmARCHIVES
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time.
Q
a
Q

Hinmgan's death hit the papers?

A

~ Gaxy Hinman's death in the papers, see. Like, I went to

Wyoning.
Q

A
R
A

4

Well, i rameibered that Gary Hinman wasn't black.
About- that time?
Approximately, yeah. I don't know. About that

About that time?
Yeah.
Would you say it was about the time that Gary

I don't recall -+« you know, I don't recall reading

You didn't sell the bus in Wyominy?
No, I sold the bus here and left to go to Wyoming.
You gut out of here pretty fast, didn't you?

Yes, as a matter of fact, I digd.
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Z«—b-l 1 Q Becauge you figured that the cops were locking
}.f} 0 for you in comnection with that bus, didn't you?
3 A Uh~buh,
. Q All right, Becauge you knew you had e hot bus,
s ig that right?
6 A Wrong some way, ves.
7 ) Connegted with the murder?
8 A Well, T didn't realize that Gary Hinman had been
0 mirdexed.
0 | Q All pight,
1 A You know.
12 Q And, in fact, it wasn't until about seven and &
1B half months later that the police finally caught up with you'z"
1 A Right. '
15 0 Just by luck.
16 At which time you flmshed &n operator's license
7. in a nawe othey than your owm, is that right?
18 | A Uh~huh.
19 Q ' Mx. Barmeti?
20 A Uhwhuh«
a Q And when you got rid of this bus you sold it
2 under the name of Mark Bloodworth, is that right?
23 A No, it was Damion Bloodworth.
2 Q Oh, & different name, Damlon. You go by the
% | name gometimes of Mark Bloodworth ==
2 A Now 1 am able == now that I don't have the Army

2 looking For me, I don't use any other nsme but my ocwn.

. 'Q, X gae,
o

28
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A That was just to keep the Avmy from Einding me.

Qb. And haw long was 1t after you got this phone call
that you sold the bi-to Mr. Puheck?

-~ A, I don't vecall. . It vasn cve:y long.

Q - Bays; hours?

A I sald I don't recall.

Q Have any recollectlon of 1Y, aip?

A Uh, it wag less than a month, I koow that.

Q@  You didn't just stash the bus somewhere. You
wanted to make some money off of it, go you sold it to him
for $350 cash, ig that right?

A Well ==

MR. EAY: Irrelevant, your Honorx.

MR, DENNY: I think it is relevant,

THE COURT: Sustained,

MR. DENNY
benth . this?

THE COURT: I think not. He's told what has occurred
in vespect to Lt. And asked and answered, really.

MR, DENNY: I don't think he said it was sold for
cash, your Homor.

MR. KAY: It is irrelevant.

THE COURT: I thought he had.

MR. DENNY: HNo, he did not. .

THE WIINESS: I sald I pold the bug, What else would I
pell it for?

THE COUBRT:; Did you sell it for cash?

THE WIINESS:; Yes, I did.

e

(1)

Well, your Honor, may I be hedard at the

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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THE CQURT: Okay.

)

traced to you in connection with that bug, did you?
T A

The guy T sold it to knew ultere I 1lived, knew my
R e 0 AR i
fathgrg Now,- haw could I avoid it beiﬁg traced to me ,:Lf I

LR P u.-rr*""""

usold It to & wan that kuew ‘me’

Q
muz:der?

A

I didn’t know it was the police. I didn't even know Gary
Hinman was murdeved at that time.

a

East, is that right?

A

to get caught by the Army,

Q
A

e,

Q
A

Q

propexrty that has been stolen -="

MR. KAY: Well, your Honor, thisg is irrelevant.

THE COURT: Sustaiped.

MR. DENNY: Well, your Honor, mgy I apprsach the bench

k.
.

, . BY MR. DENNY: Because you didn't want anything

?iau gold hm that had been Involved in a

|’4

I didn’t reulize it was hot when I sold it to him,
Pidn't you just say that you knew it was hot?
Somehody said somebody was looking for the bug.

But as soon as you sold 1t, you cut out for points

That's right, because T was AWOL and didn't want

a2

Not because you had a8 hot bug involved in A murder
I dida’t even kuow that & murder wag Involved in

Let me read you something.
'Okays
(Reading.)

"Any person who buys or receives any

CieloDrive.coOmARCHIVES
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on this? I would like to make an offer of proof.

THE COURT: I think not. You mAy ask your next ques~
tlon. _

MR, DENNY: Your Honor, I ask to make an offer of
proof In this case.

THE COURT: ALl right, come forwaxd. You may make your |
offer of praof, then. |

ot
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[+ 'me comm: Sustained. I don't think the reading of the

(Whereupon, the following pmee'éings were had
&t the bench among Count and coungel, outside ghe
hearing of the jury:)

THE COURT: You gaid, "Let me agk you something," and
then you begdn to read the Code settion on receiving. If you
have any questlon concerning his gtate of mind reganding
receiving stolen property, just ask him.

MR, DENRY: Well, I wint to quote to him the segtion
that concexns concealing, withholding or aiding and concenl-
ing or withholding & property, going to his tegtimony that
he did not get thig charge of receiving dismissed in exchange
for his testimony.

MR, RAY: Well, that's irrelevant.

stat:ute to*hf.m hes any purpase. He has dlready said the
charge vz disnigsed. ' .

HR. KAY::‘:And 1'1;1 object to any further inquiry.

THE CWRT. !Jn:laas you can egtablish that it wag read
to him onee befm:e, .

MR, DERNY: He was charged with it.

THE QOURT:; Yes, but unless you can establish it wes
read to him once before, he's alveady stated the charge wag ==

MR, DENNY: He stated he didu't get the case dismlssed-«

THE COURT: As I said before, T don't want to preciude
you from inquiring as to that bac#use it may show motive for
his testimeny here, but the guestion that you began to
propomd does not soumd like a question,

MR, DENNY: Let me rephrase it, youxr Honor.

>
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THE COURT; And the objection is sustained.
(Whereupon, the following proceedings wers had
in open court within the presente and hearing of the

Jury:) '

Q BY MR. DENNY: Sir, when you were charxged with
receiving stolen property in commention with the concealment
of this bug =~

A Concealment?

Q -= did yoix read what you vere charged with whein
& Complaint was handed to you?

MR. KAY: Objection, assumes facts not in evidence.

Q BY MR, DENRY: Did you geb a Complaint handed to
you at the time you wers charged in Division 64 with recelv~
lng stolen property? ’

A Rot that I recall.

Q ° Anybody avex tell you what you were charged with?

;} Doy -”ﬁfﬂh.,; it wvas recelving stolen goods.

R And receiving includex concealing stolen goods

J knowins they were stolan ), right:?

:A :C dan't bqlie%re '1 evey got charged with concedl~
ing anything I Just got charged with recelving stolen

property, - I didn’ i; hide anything. They caught me, you

'@ ALY right, sir.

Did you ~- were you ever advised by court,
lawyers, anyone else that the penalty for that was up to
ten years in the Stagfe Yrison?

A No.

CieIODrive.COI‘nARCHIVESJ
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Q All right. And is it your testimony at this time,

sir, that ag far as you know that charge against you of
receiving and/or concealing stolen property was jugt sort of
dismigged by the District Attorney out of the goodness of

his heart?

MR, KAY: Argumentetive and sssumes facts not in
evidence.
THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, what ig the basis upon which |

you say you believe the charge was disnissed againat you?

A Well, I believe aftér the civil authorities
fioally apprehended me, they turned me ovex to the military,
because I wag AWOL.

Q The ofvil anthorities? Do you mean the Sheriff's
Office?

A I guess whoever does it, man, I don’t know,
Q The Shexiff's Office got you right out of jail

the dny after you were arrested on this thing, didn't they?

A No, my flance got a writ and got me out of jail.

26

27

28
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Jt;d You were released to the Sheriff's Office, wexen't
1. you?
- *. A Uh -~ no.' I was released on a writ. Cost me
s13s.” 7 0 0
Q. Qb,‘I‘?geh And as soon as that charge was dropped

' against }éu; yah:testified against someone in connection with

| these charges, 'did you?

A I'm not gure if it was before or after I got out of

) e,

the stockade. It must have been -- no, I guese I ~~-i guess I

—

testified before they brought me back to the Army.

e I guess I did.
MR, DENNY: All right. ¥XNo further guestions.

REDIRECT EXAMINATION

BY MR. KAY:
Q Hen you say you testified against somebody, who

are you talking about?

A Uh -« it was Bophy == it was the Bobby Bezusoleil
trial.
| MR. XAY: No further guestions.

RECROSS EXAMINATION

BY MR. DENNY:
Q And then you testified before the Grand Jury

against My, Davis, Mr. Maneon, Mrs., —- Miss Atkinsy is that
right?
A I remember testifying in the Grand Jury, but =-
s All right. That was about april 147
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A Right. Right. But I believe that was -- I thought
that was just against Charlie.
Q It didn't mattexr, did it?
A Uh == po. I just answered the questions anyhow,
ﬁRL DENNY: Okay. No further questions.
‘?;‘Mai KAYt No further guestions.
May this witness be excused?
T ?ﬁﬁ COURT:. Any objection?
- MR. DENNYt No objection.
ﬁ#@ GOURTi ;%1% right, You may be excused, sir.
MR, MARZELLA: The People's next witness is Mr, Nat

| Stanoff, yodr Homor.,

THE COURT: Mr, Stanoff? |
THE CLERK: . Would you raise your right hand, please?

You do solemnly swear that the testimony you may
give in the cause now pending before this court shall be the
truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you
God?

THE WIINESS: I do.

NAT STANOPRP,

called as a witness by and on behalf of the People, having been
£irst duly sworn, was exsmined and testified as follows:

THE CLERK: Please take the stand.

THE BAILIFF: Would you please state and spell your full
name?

THE WITMESS: My name is Mat Stanoff. It's spelled
capital N-a-t, capital S-t-a-n-o-f=f.
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' éffthéﬁ business?. *~ =

DIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:
Q Mr, Stanoff, fixst, I would like to apologize
for keeping you waiting the last few days in the hallway.

A OkaYo
Q Mr, Stanoff, what is your business or occupation?
A I am a yetail merchant of -- as a surplus store

in Van Nuys. We handle clothing, ¢amping equipment and
sporting goods,

d . ° What is the name of that store?
}fA: - Surplus Distributors.
B t
L

Q And for how long have you been the proprietor

t 1

A {h -~ about ia_yearﬂ.

Q-...iﬂni}_édging the time that you've been the
proprietor of that Eusiness, have you ever had in your stock
a weapon, a 9~millisster’ Radom?

a Radom, yes, sir,

Q Radom. And do you racall the -~ well, strike that.

Have you had a small number of those weapona,

the 9-millimeter Radoms, in stock?

A Two. Two only.

Q Now, how many do you have in stock now, if any?

A Oné.

Q All right. Mr. Stanoff, directing your attention td

the exhibit which has been marked People’s 30 for identificatior

-- and I have examined the weapon, and it's not loaded =-

A It's got the clip in ik, hasn't it?

put
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Q Yes, it doer, If you want to remove it or check
it yourself, Mr, Stanoff, please feel free to do 80, because ~-
THE COURT: Yes, please do g0, Mr. Btanoff,.
Q BY MR, MANZELLA: -- we don't want you nexvous on
the witness stand.
THE COURT: Pledse do so. It makes everyone nervous.
Will you open the breech?
THE WITNESS: I will.
THE COURT: Thank you,
It's free and clear, I believe.
THE WITNESS: VYes, indeed it is.
Q BY MR, MANZELLA: All right. Mr, Stanoff, do
you recoynize that weapon?
A Yes, I do. I recognize it.
Q@ ' And is that one of the two 9-millimeter Radoms

that you have had in gtock during your years as a proprietor

; of‘thah business?

277 A I woulda't state it, unless I saw the -« unless
I verified this gserial numﬁér with the paper work.

- f "
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weapon from your store, do you £ill out, for every transaction

of that sort, do you £ill out a certain -~ certain forme?

A
Q

Federal Firearms Transaction Record?

A
Q

exhibit which has besn arked People's 38 for identification,

do you recognige that document?

o I I o -

A

antomatic, serial Wo, LE36S5.

Q

transaction represented by that document;; People's 387
A
é s

A
Q

is Paopla ) 38. ﬁhe QQmillimater Radom, are you 2ble to tell us
now*whgthar or not that exhiblﬁ, that gun, wae one of the 5
millimqtﬂn Radoms 'which you had in your stock?

A

. exact weapon, the same sex&al nunber, the same caliber.

33897

All right., Now, at the time that you sell a

Yes, we do, sir.

All right. I= one Of those forms a Form 4473

Yes, it is-

All right, Directing your attention to the

Yes, I d4o.

Would you tell us what that document is?
That's a Federal Fizesrms report, Form No. 4473.
And does it pertain to a sale of a firearm?

It pertains to the sale of a 9-nmillimeter Radom
Now, 4id you have anything to do with the

Yes, 1 d4id.

bid.gOu handle that transaction personally?

wa, dixecting your attention to the weapon which

zes. This ia the weapon that I @old. 7This is the

This is our weapon.

CieloDrive.comARCHIVES-



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20-

21

22

23

24

25

26

27
L placad that «-~ strike that.
28,

e 3398

Q And on what date did you mell that weapon,

S,

People's 307

A July the l4th of 1969,
AR

Q And does tha document which you are holding in
your hand, People's 38 -~ that is, the Pederal Firearms
‘Transaction Recoxd -~ doag that document cover the sale oOf

the weapon itself?

A ‘Exactly, yes.
Q Now, who filled that document out?
A My manager filled the document out, the Federal

Fivearms Transaction Report, while I f£illed oult the police
£OXi, |

Because it was a complicated -~ there's a lot of
complications in selling 80 many weapons at the same time.
We have to £ill out a yolice form, a receipt, and a Pederal
Pireaxrms f£orm, this No. 4473.

And gometimes it takes two men to transact a
sale.

- Q So, on this particular transaction, when you sold
the Radom, People's 30, on July 14th, 1969, both you and your
manager handled the sale?

A Exactly.

Q Now, directing your atténtion to a particular part
of that document, Paople's 38 «- and in particular, the
signaﬁugh‘whiah appears at about the middle of the document,
-whidh‘appeara to be Jack Paul McMillan -~ can you tell ue who

Did you sec who plaged that signature on that

S R CieloDrive.COmMARCHIVES
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. document? i

. . g A& . - Yes( This was gigned by the gentleman that made
5 the purchaze at that time,
- i Q2 ‘Wazg that genitleman alone «~
s A .
6 Q ~= who puxchased that weapon?
. A No. He had someone with hinm.

. Q And the name Jack McMillan, did the person who

9 | bhad the =~ who purchased the weapon sign that name to People's '

10 | 382

1 a Exactly.

12 Q And aid you see him wslgn his name to People's 3872
. 13 A Yes, exactly.
: 4 Q At the time that you sold that Radom == Radom on

'.’ 15 July the l4th, 1969, dld you ask for identification of any mort

) 16 from the person to whom you sold the weapon?

1w | A would you répeat the question again, six?

1 | Q At thé time you sold the weapon and completed the

19 | transaction on July 1l4th, 1969, did you ask £or any identifica-

20 tion of any kind from the psrson to whom you sold the weapon?

21 A Yes.
22 Q  And what kind of a -~ strike that.
23 Did that person present you with identification?
.2 A Yes, Of course.
25 Q and @ you recall what that identification was?
'l 26 A Yes.
_\k 27 Q What was it?
8b fol B a ‘ It happened to be a texporary driver's license.

e CieloDrive.cCOMARCHIVES
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8b= L I MR, MANZELLA: <Your Honor, I have here what appears to
.;. 2 | be a copy, of & temporary driver's license, which has pre-

3 | vi:oPi‘siy' been marked People's 39,

s | May it be marked People's 39 for identification at

-

"-5" ; ghig ) proc.eqdi-ng? ©ore

39 1D 6 a THE COURT: ' so ’ordex'-‘e&-. People’s 39 fox’identification.

it v

7 Q - BY MR.: MANZELLA: Mr. 8 noff, direqting your

& | ‘at'i:em::l.t:mi tso'i?eoplé“s 39 for ident¥fication, of what appears

o | to be 2 copy of a tnmpbjﬁhry drivet'’s license, does that appear
10 ‘ faniliar to youw? |

b A Yes. This iz the ~- this is a photostatic copy
12

of the temporary driver's license that was presented as

. 1B | {dentification.

= 1 Q and was it presented by the same person who signed
.: 1 his name Jack McMillan to the form 4473, which is People's
16 .| 3g9 - * ==
, - ’
v A Yes,
1 Q Now, Mr. Stanoff, would you tell us, how do you

¥ | identify the weapon, People‘'s 307

2 A The weapon hag a serial number that corresponds

a with tha records that we have. The weapon was purchased from

our dealer, two at a time. I have one identical weapon to

# this, excepting for the serial number.

4
2 They both stem from the same source. Our records

% gshow who the supplier was.
. ‘ And I've never been able to sell another one
27

. since.

» Q Is the gun now, People's 30, in the same condition
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it was in when you sold it on July 14th, 196972

a No, it isn't.

Q would you tell us what's different about it?

A Yés. The weapon we s80ld at the time had grips on
it, i ‘ |
———

Q what kind of grips did it have on it?

A ~It had a black rubber grip.

. + S M

2 Gn,both sldes of the butt?

A On both sides of the butt. The weapon was in
ekce;;ent gondition ana;was in firing operation,
o This weapon, of'courae, ig =~ has no grips, And I
eouldn‘tivgnﬁh gpr phg accuracy of the weapon itself.

Q‘ §114right: Now, would you ~- strike that.

5

¢ - Are ybu ableinow to give us a description of the

| persgon to whom you sold that weapon, People‘s 307

A Yes, I sold it to a gentleman that I identified ==

| that identified hHimself as Jack McMillany fairly short; I'a

say about five~seven, maybe; had long hair at the time; blue =~
possibly blue eyes. .

Q Do you recall what he was wearing?

A Yeah:. He wore bhlue jeans and a lightecolored
shirt, possibly light blue; and that's about all of the
description I can give of the man offhana.b

Q All right. Now, prior to today, from duly l4th,
1969 vp to prior to today, had you ever -- had you seen the man

again? If you recall.

A Prior to July?
No. From July l4th, the date you sold him the
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‘ hefore?

weapon, until today hefore you walked into court, had you seen

the man again?

v Yes, I had.
Q ﬁirecting your attention to the defendant in this
case, Mr, Bruce Davisg, do you xeccgnize hin? —
- A Yes, I do. -

Y

Q and how do you recognize him? Ase whom do you

recognize him?
'\_.______...-———"——-i\
A I recognize himfas Mr., Jack McMillan.

MR. DENNY: Well, yOur\anor, may I == belatedly; I'm

sorry ~— move to strike that, and approach the bench & moment?
THE COURT: The motion is denied.
f MR. DENNY: Well, your Honor, this is urder a Gilbert

i

identification case.

- . THE COURT° I*'11 hear from you after the direct is
S ;
camplebedu

Q.. BY MK, MANZELLA: Yow, prior to July l4th, 1969,

had the man,you know as Mr, McMillan, had he been in your store

i t
i

A Yes, he had.

‘Q. On how many occasions, if you recall?
A Savarnl. More than once.
Q and do you know the kinds of transactions, if any,

which were carried on, on those previous occasions by

Méi McMillan?
W

A Yes.

Semiant oo
Q What kinds of transactions were they?
A He had purchaseq¢ a rifle priér:‘

f e e e TR e
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Q Now, when you say that he had beenr in on several

occasions and had purchased a rifle, let me ask you thisg:
Doeg the purchase of a weapon in the State of

California require the presence of the purchaser at your store
on more than one occasion?

A Yes, it does.

MR. MANZELLA: All right. Thank you. Thank you,
Mr. Stanoff»‘ I have no further guestions, your Honor.

THE COURT: You may appro&ch the bench.

MR. DENNY: No, that's all right, your Honor, at this

timeo

CROSS EXAMINATION
BY MR. DENNY:

q Mr. Stanoff, do you deal in weapons a good deal?‘
A ‘ ! Yes =~ well, I do.
‘Q Over the 26 years, youfve had this business, or —-
A No. I've never dealt in handguns over the 28

Yéér&; I've dealt én‘ﬁhe ~=- the weapons we carried over the

3 ’

26hyéars were rifles and shotguns, more or less,

f ~f‘I@fé ﬁgst‘in the past seven years or so0 that we

Ty :
instituéea the sale Of handguns.
T ‘Iisee.. Bat gou have come to familiarize yourself
with handguns?
A Oh, yes, sure.

Q And have become sOmewhat familiar with the various

types of handguns, have you?

A Yes, we have.
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1 Q I would like to show you some exhibits that have
.',; P been marked C-1 through C~-12, and ask you if you*ll just kindly

3 look at those.

4 MR. MANZELLA: Your Honor, I would object to guestions

5 being asked with regard to those exhibits. I don't see the

6 relevance of them to the testimony of Mr. Stanoff.

9 fol 7 THE COURT: Sustained.
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i a p;éﬁure we had this morning. It seems to have disappeared.

MR. DENNY: Well, may I put this aside and call him as
my own witness, your Honor, on the completion of cross on
the matter88 brought up by the People?

THE COURT: All right, you may.

Q BY MR. DENNY; All right, going to your direct
testimony, sir. You've indicated that that particular gun
wag purchased by yoir buyer in the lot of two?

A It was purchaged by me.

Q Oh, by you.

- And at the time you bought it, when was that?
It was prior to 1960 =-- to July of 1969.

About how much prior, do you know?

It may have been six months prior.

All right. And did you check that gun yourself
before purchasing it?

R A

A How do you mean check it?

Q Well, check it to see that it was in excellent
condition?

A All the weapons that we buy from our suppliers
have been test fired, guaranteed by our distributors as in
excellent condition. We guarantee them whenmwegell—them.

Q Now, what do you mean “excellent condition," 4

S o m— e

sir?
A "Excellent condition" means that the weapon is
in abaolute condition to be fired safely .aw
(Whereupon, there was a pause in the proceedings.)|

-M,R.‘.«‘DENNYz I'm sorry, your Honoxr, we're looking for
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' THE COURT: What pietifre?
" 'I'm sure Mrs. Holt has it somewhere.
HR,KA’Y 'iiej":'e“”it is.,
'I’HE C(!IR&;‘ That's & picture heretofore idenitified as
Mr. DeCarlo? - L
MR. DENNY: People's 73.
THE COURT: Marked 73 for identification. At this
point do you wish it admitted? |

.
[

MR. DENNY: Not right now, your Honor.

THE CQURT: All right.

Q BY MR. DENNY: Now, sir, again, you take some
pride in your weapons, I take it?

A Some pride. When we have a real fine piece,
we're proud to have i, proud to sell it. |

Q Well, even a slow mover, like a Radom here, I
take it when you say a weapon of that kind was in excellent
condition at the time it was purchased, you mean that the
interior is in excellent condition as well as the exteriory
1 that right? |

A Yes, of course.

Q That the interior of the barrel is not worn and
smooth?

A Yes. The interior of the barrel is in gaod

firing c¢ondition and is safe to fire. It is not & mnew

weapon, you undergtand that.

Q I undergtand that.
A We 're not selling it as a brand new weapon.
Q 1 wnderstand that.
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But, nevert:heleﬁa, you are nok selling it ag an
almost ugelegs -=
A No, we are not selling it as & useless wedpon.
We aze s:a:!‘.lmg_ it #g & weapon that ig in excellent firve safe

condition to fire.

Q And you suld thi“l on July 14, 19692

k., - Corract, . f |

2  To ﬁm 8ent10man you degeribed, identified here as
Mr. Davis?. '

A ' Right,

Q ﬁfnda“with himtb:em wasg another gentlemin, ig that

A That ig right.

d-dees-thig dppear to be that gentleman, showlng
you People e Exhibit 737 ) 1e(afP
A 1 don't khow. To tell you. the truth, I don't

MR, DENNY: I'm .sm;—g, but ==

MR, RAY: Mr. Stanoff, I believe the jurors can't heaxr,

THE WITNESS: Oh, I'm.k:ry

I can't say if that wes the gentleman that was

with him or not, I veally can't recall offhand.
TG BY MR, DENNY: Do you recall how that gentlemsn
vag dressed? o

A Well, the gentleman wes taller than the one that
we are referring to now. They weren't dressed out of the

CieloDrive.coOmARCHIVES




9a £ls.

(173

10

(VA O

12
13
14
15

16

7

18

19

21

22

23

2%

25

26

27

28

3408

v, A Yes, sir,

ordinary. Dressed in ordinary clothes, jeans. Nothing
pretentious,

2} Do you remember his ghirt?

A No, I wouldn't say thet I do right now. May have
had a growth on his fice, I don't know,

Q You mean & beard type of growth?

A Could have had. We'rve going "back‘ almoat two and
a half years.; it is & long time to remember.

Q  Sure is, and I appreciate your problem there, six.|

- Q ‘However, you did sell a pistol to that gentlemad,

A - L suxe d:t.d»

o .. And wfmt kiud of plstol?

A I wds an Argmtim Colt, 45 caliber, pald by
the atwme men, mnuun

<] Pald for by Mr, McMillian?

A Yeou.
Q Purchaged under this gentleman's name?
A

Abgolutely, and =~
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phone:. - - - Do g

Q And do you know who that gentleman represented
himself to be, do you recall?
A Smith, I guess.

(Whereupon, there was & pause in the proceedings
while Mr. Denny conferred with the clerk.)

(Whereupon, therewas a pause in the proceedings
while Mr. Denny conferred with Mr. .Kay and Mr.
Manzella at the counsel table.)

MR. DENNY: Your Honor, I have what appears to be a
photostatic copy of a form 4473 Fire: Transaction Record.

‘May this be markegd Defendant's D fop) identifica~

tion?
| “THE ‘COURT: Yes, it may be do marked.

b

e ') BY MR. DENNY: Be sure to speak into the mlcro~-
A Yen, wir ..
Q . It ishki_}ntd of hard to hear you.
- Silowmé you that photostatic copy of the Firearms
Trangdction Recoxd, do you recpgnize that?
A I do, -s_:l;‘r:
Q And what does that record purport to disclose?
A Discloses a sale July 14, of 1969, of an automatic

weapon Mnuf;wmd by Colt ,éor the Argentine govermment to
4 Richard Alan Smith.

W pp——

Q Is there an address there?
A Yes, there's an addeess and it is 8350 Coleglo

Street in L. A.

“—"Q  Aud Colegio is spelled C-g=l-Llememg=£~07
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A C=0=1-e-g~i=p Street, L.A.
Q One "1Y.

A California.

Q All right.

Then, slr, is that particular weapon in any way
gimilar in size; shape, general characteristics to the 9
millimeter Radom before you? |

A Yes.

MR. MANZELLA: Objeétion, your Honor. <Calls for a
conclusion and the weapon i{tself would be the best evidence
of its shape. Calls for a conclusion which is not the
gubject of an expert conclusion. _

THE COURI: Overruled. You may ansgwer.

The answer "Yes'! may remain in,

Q BY MR. DENNY: 1In fact, is it just about identical
in appearance as far ag -«

A Well --

KR"MANZELI.A Same objection, your Honoxr. It is a

. detérmination for the jury to make.

. THE.COURT: Overiuled.:
) Q:‘ " BY MR. DENNY: You wmay answer .
A . Oh, &1l right.

T ﬁell’,‘ they 're both automatics, and they 're both
blue, : We call. this blue instead of black. They're both the
same color almost. And the fact that one is & 9 millimeter
and the other is a .45, anyone that is familiar with weapons
possibly can detect them ingtantly. And from a distance

it would be preétty difficult for even an expert to detect
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. L exhibits that have heretofore been marked for idemtification,
2

them.

Q All right, sir.

A Ckay.

MR. DENNY: All right, your Honor, I wonder if I may
te;ke the witness ag my own at this time?

THE COURT: All right, you're through with cross?

MR. DENNY: Yes, sir. '

THE COURT: All right, ladies and gentlemen; the
defense has a right to, With the Court's permission, to
take evidence or to produce evidence out of order, as it
were, and because of the circumstances the Court is going to
permit the defendant to present evidence at this time.

You may proceed.

MR. DENNY: Thank you very much, your Honor.

NAT STANOFF,
called out of order &g a witness by and on behalf of .the
defendant, having been previously duly sworn, was examined
and testified ag follows:

DIRECT EXAMINATION
BY MR. nEﬁNi:

_7Q: * Now, Mr. Stanoff, I would like to show you these
Defendant 3=C~1.through 0—12 And I wonder 1f you would
just Look through ‘those &n& if you could, tell us whether
depicted in gny Pf,t@qge photographs you see a 9 millimeter

Radom.
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- At (Witness chuckles.)

M) Take your time.

A Yeah, thanks.

MR. MANZELIA: Your Honor, I object on the groumds it
18 not relevant.

THE COURT: Sustained.

MR. DENNY: Well, mmy X make an offer of proof; your
Honox?

THE COURT: Yes, you mdy. .

(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Couxrt and counmel, outside the
hearing of the juuyi)

MR. DENNY: Your Hmé::, I intend to show by thie thst
#n expert can, one who handles gung every day, can digtinguish
between them, whereas Ella Jo Bailey could not. And I think
it is velevant and material as to her sbility -- ag to her
ability ~--

THE COURT: I can’t see that that's material,

MR. DENNY: It 1z material as to hex statement that
she could identify this gun, People's 30, ag the gun that
Bruce Davis had.

THE COURT; Isn't that a subjective miatter, & matter
for the jury to determine =~

MR. DENNY: But she could not.

THE COURT: == &85 to whether or not she was telling
the truth?

MR, DENNY; Well, your Honor, we could certainly
preaa}r;, 1 think, expert testimony in thig -~ in this

p o

[Ty
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;' ; ‘pirﬁticul.ar ares. She was unable, when presented with these

plotures, to distinguish which was & Radom and which was not, |

? . N t Al
+
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oo

THE COURT: Well, the jury heard and saw that:. Wwhy do
we nead Mr. Stanoffs testimony to the effect that he or some
other expert only could identify a Radom?

MR. DENNY: Well, I think it is certainly -~ it is
certainly material just as to her credibility that it would
take an expert t6 do so. And if he can®t, if he can't do it,
it is even more relevant. If an expert in guns himself cannot
identify them, and certainly she couldn't identify the Radom
as she said she did.

MR. MANZELLA: Well, two points.

Pirskt of all, if what Mr. Denny is asgking for is
the demonstration in the courtroom, and unless he can recreate
the conditions or establish that the conditions were the same
that they were on that evening at Spahn Ranch, Friday, July
25, the demonstration is not admissible because the
circumatances are —-

MR. KAY: Keep your voice down.

MR. MANZELLA: ~-- the experiment or the test is not the
same and he has made no attempt to show they are the same.

If he is saying that the demonstration, the
circumstances are the game as they were when Ella Bailey
identified the photographs in the e¢ourtrodém, well, that's
irrelevant, Whether he can identify photographs that Mx. Dennj
showed to Ella Bailey is not relevant to any issue in this
case.i‘Tne question is whether or not she saw the gun on
Friday evening, July 25, under those conditions. Not whether

,shé;dah identify photographs. That’s irrelevant.

But my basic objection is, he’s asking for a court:

=3

'
4
f J x
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¥

room déﬂdpstfatigh;ox an experiment, a test, and he's made no
showing that fhe‘pipcu@stances -~ that the conditions were the
sam;<$é'théy'wéré'oﬁ that evening, Friday, July 25, 1969.

° MR. DENNY: Well, I'm not -~

THE COURT: I think the objections are taken. Anything
further?

MR. PENNY: Well, I'm not attempting to make a
demonstration here in the courtroom in any way purporting to
be similar to the circumstances as they were on July 25th or
26th or whatever it was.

MR. MANZELLA: Then, my objection is it is not relevant.

MR. DENNY: All xight, but it becomes relevant insofar
as Ella Bailey's ability or inability to distinguish those
guns here in court to which no objection was raised at the
time. She has been unable to do so., Now, if in fact Mr.
Stanoff cannot do so, I believe it is relevant to show that
even an expert cannot 4o so. |

THE COURT: Well, I'll sustain the objection.

(Whereupon, the following proceedings were had in
open court within the presence and hearing of the jury:)

Q BY MR. DENNY: 8ir, have you had a chance to look
through the pictures?

A Yes, I have.

Q Did you see there any photograph of a gun such as
that which you sold to Mr. DeCarlo?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor, as not relevant.

THE COURT: Sustained.

CieloDrive.comARCHIVES




10 |

1 .

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

8

3416

MR. DENNY: Well, your Honor, it is relevant, Lif there
is one in there, for me to be able to show the jury the type

_ of gunthat Mr. DeCarlo bought.

. MANZELIA: 1It's not relevant, your Honor, unless
ccunsel hﬁs a photograph of ‘that gun.
THE COURT: ‘11 sustain the objection.
MR, DE'NNY‘.\ Well maybe -- may we approach the bench?
I don t want to argue in fromt of the jury.
’IHE COURT: Yes: Yes, you may.

(Whereupon the following proceedings were
had at the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

MR. DENNY: Your Honor ==

MR. MANZELIA: If Mr. =-- let me just say this £irst.
1f Mr. Denny has a photograph of an Argentine Colt that he
wants to have marked for identification, and have 1t identi-
fied by Mr. Stanoff; fine.

But what I think Mr. Denny is trying to do is
get Mr. Stanoff to make 2 test. Now, if Mr. Dehny has a
photograph that ~- that says it's an Argentine Colt, I have
no objection, 1f «~ if he wants Mr. Stanoff to identify it
as an Argentine Colt.

But I don't want him to ask -- my objection is
to asking Mr. Stanoff to pick guns out of this series of
photographs.

MR. DENNY: All right, your Honoxr. I have C-10, which
is not the Argentine Colt, but is the .45 caliber Colt on
which the Argentine Colt is based.
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MR. KAY: Well, it's irrelevant.

MR, DENNY: It is certainly relevant, if it is, in
all respects, similar to or the same as the Argentine Colt.
THE COURT; All right. The Couxt think that you
might pursue that, then. Show him that picture, if that's

what you. wish to do.
. MANZELIA: And I would agk that -
’I'HE COURT: You may eéstablish the similarity or the

1 ?identical appearance Qf the Argentine Colt to that.

L,

MR MANZELIA A,ll right, your Honor. I want -- I
want Mr. Stanoff to be ghown the photograph outside of this
little foldenf ' L

I mean, I m not playing gameg -~

' M‘R DENNY, Oh, I can do that. I am doing it.
MR. MANZELIA: All right, My objection is to a
courtroom test. And that is my whole objection,
THE COURT: Well, what Mr. Demny has here is a series
of folders in which the labels of the guns are concealed.

All right.

MR, MANZELIA; All zight.
MR, DENNY: Fine.

(Whereupon, the following proceedings were had
in ope1:‘: court, within the presence and hearing of the
Juxy:) ! .

Q@  BY MR. DENNY: We're going to make it easy on
you, sir.
A Okay. Fine.
o) I would like to show you the photograph which
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I've removed from the folder, C-10 for identification. Showing
you 8 .45 callber automatic, do you recognize that? That type
of automatic, the .45 Colt U. 8. Army Model?

A It's possible. Could be.

Q  All right, Is the Argentine model Colt .45 in
all respects -- or, in most reéspects =~ slmilar to that?

A Yes, Yes, it is.

Q All right, And, then, would it be fair to say
that the .45 Argentine Colt which you sold to Mr. Smith looks
esgentially like that?

A .-, Similar to it.

MR. DENNY: Fine. I have no further questions, Thank
you very much, Mr. Stanoff.

_ "I_HE WLINESS: Thank you.
o THECGJRT Anyi:h;!.ng' fn.;rther of Mr. Stanoff?
ﬁ MR. MANZELLA: Yes; your Honor..’.r.'l'ust a few questions.

BY MR. MANZELLA: |
Q Mr. Stanoff, directing your attention to People's

_ .. REDIRECT EXAMINATION

30 -~ and again, you can clear the weapon, if you'd like --

A That's all right.

Q -- have you examined the barrel of People's 30
while you have been on the witness stand?

A No. I just looked at it to see if it had anything
in the chamber.

Q Would it help any if I gave you my pen to examine
the interior of the barrel, People's 307 |
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19 - |-

A

MR, MANZELIA: Yeah. 1It's shiny. It will reflect light.

A

Q

interior of the barrel?

A

No, & pen won't help unless == 1s your pen clear?
Okay .
(Witness complies.)

My. Stéanoff, have you .bee:i able to examine the

Yes, I have.
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10a~1 1 «’Qr All right. Briefly, you have had some background,
.!._,_ 3 : tra;g.ni:ng and experience with handgunsg; is that correct?
B . 3 . .&, A I have had somfe, yes.
T, S Apgi" have yc:mwcéﬁisassembled bandguns ~-
5 H | A | Yes, I‘have. )
6 Q ---?--5 iixca.uciing automatics?
7 A ; Yes, 1 sure have.
8 ’Q'“ ’ ‘An.d'%’i‘:liat‘: Radom is an automatic, is it?
9 A Yes.
10 Q And have you on many occasions, many prior
1 | occasions, exemined the interiors of the barrels of auto-
2z matics?
) 13 A Yeg, I have.
- 14 Q And have you in fact cleaned --
.." 15 © A Yes, I have.
' 16 | Q -- automatics? All right.
7 | Do you -- based on all your experience and back=-
18 ground with handguns and auntomatics, can you -~ do’you have
9 | an opinion as to the condition of the barrel of that Radom,
20 | Pegpvle'fs 30, as it is there right now? | B
2 a Well, the barrel is good. _The b~arrel is clean.
2 Q And how about the condition of the barrel with
2 regard to whether it's worn or not?
2 A As far as I';m congcerned, the weapon is in \
% firing -- the barrel }_é in firi_r:ci;l condition. > ‘MJ"D %
" 2 ) Right.
. 27 A It's in good condition.
* 2 Q All right. Mr. Stanoff, is it true that the fact
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that a barrel is worn, the interior of the barrel is worn,

ddes that mean that a weapon is not in firing condition? Is

that correct?
me———t——iT
A No. It will still fire.
\.___ N -
Q What causes the interior oOf the barrxel to wear?

MR. DENNY: Well, I'm not sure that this gentleman is
qualified to that degree, your Honor, in ballistics.

THE COURT: Sustained, without further foundation.

mg,_MANZELLA= All right. May I have just a moment,
your Honor?
'mam couRT: Yes.

(Pause in the proceedlngs )

;Qi‘;' BY MR. DENNY" Mr. Stanoff, when you purchased the

H

Radom from the distributOr, it was a new weapon; is that

correch? i ’-‘:‘ %

A These were used. These were never purchased as
hew. T ™

Q ) I see.

A They were never sald as news They were sold

strictly as used guns.

Q They were sold strigtly &as used weapons, then?
a That's correct.
Q With repeated flrings of a weapon, such as the

9~millimeter Radom, does the barrel wear?
MR. DENNY: I*®*1l object to that, your Honor, as again
calling for an expert opinion; calling for an expert in

ballistics.
THE COURT: Sustained, uhtil you lay a foundation.
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-jpedple’ﬁhét have been fired, used guns?

Q BY MR. MANZELLA: Mr. Stanoff, do you fire hand~
guns yourself?

A Occasionally X do.

Q And have you fired automatics such as the 9-
millimeter Radom?

A Yes,

Q - Have you had occasion, during your experience, to
have examined the interior of the barrels and have cleaned the
interior of the barrels of automatic weapons that you've fired?|

A Yes,

Q Iin fact, have you had ocgasion to do that with all !
the guns that youfve fired?

A Yes, I do.

Q  And have you had oceasion, during yonr -- your
past’egéeﬁ§énce; to examine the guns belonging to other

A Yes, I do.

R :'N?wQJin yopi_exéerience, does the repeated firing

i
of b;.zllet;s l:‘hr.ough the barrel of a weapon, does that cause the
interior of tt:hej .l.bair".r:él to wear?
A Yes. _ X
"‘Mﬁ. DﬁNﬁYQ' Objection —=- just a moment. Move that the
answer be stricken, your Honor.
Objection; improper -~ or, incomplete or inade-
guate foundation as a ballistics expert,
THE COURT: I'll sustain it on the last ground.
MR, DENNY: The answer is stricken, then, your Honor?

THE COURT: The answer is stricken, ladies and gentlemen.
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i0a-4 MR. MANZELLA: May I have a moment, your Honoxr?

.f‘é 2 (Pause in the proceedings.)
3 Q BY MR. MANZELLA: Myrx,., Stanoff, c¢an you tell us ~~

Ay

4 | well, strike that.

5 | When you sold the 9-millimeter Radom on July

6 14th, 1969, you were aware of the condition of the interior of

7 the barrel; is that correct?

8 A Of course, yes.

| Q Having examined and noted the condition of

10 | the barrel as you sit on the witness stand now, of that same

n weapon, can you tell us how the interior -- the condition of thp
R interior of the barrel compares to the condition of the

13 interior of the barrel as it was on July 1l4th, 19697

J o A The interior of the barrel is good,
.' 15 MR, DENNY: Well, move that -~ just a moment. Move
16 | that the answer be stricken as not responsive to the guestion.
1 The question was asking for a comparison.
18 THE COURT: Would you read both the ==
| MR. MANZELLA: I have no objection to striking it.
10b for % THE COURT: All right. It may be stricken.
2 Lo
: w2 |70
2 )
W # Iy
l 24 . o R
25.
¢ e
¢ 2‘6 i i ‘o '
i - A
‘ 27
® SEREE N E
¥ 28 v
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MR. MANZELLA: I don't think Mr. Stanoff really under~
stood my question, your Honor.
Q What I'd like you to_do, Mr. Stanoff, is to compare|
it

,,,,M! [ = e —-—-—u-mc.._,..m‘

the condition of the barrel, the condition of the intexior of

the barrel at this day with the condition as it was on July

e e

- b

l4th, 1969, when you sold :Lt:q

1f you i:'én qo that.

A I wouldn t be able to do.that.

ST

e All right.
Mr. Stanoff, Mr. Denny showed you a photograph ~-

excuge me.
(Pause in the proceedings while a discussion

off the record ensued at the comnsel table hetween

Mr. Manzella and Mr. Denny.)

Q@  BY MR. MANZELIA: (Continuing) -- showed you a
photograph, C-10, Defense Exhibit C-10, and asked you Lf that
was a photograph of a Colt .45 automatiec.

Was that a photograph of a Colt .45 automatic?

A Yes. Yeg, 1t was. |

Q The weapon that you sold to Mr. Smith, on July 14, |
1969, thévA;:gezltine Colt, is that a -~ exactly like the Colt‘
+45 In all :respects, the photograph which Mr. Denny has?

e :'A Yes, it's almost exactly like it, outside of some
ma,rkings. It may have a. 1onger barrel; I'm not positive.
It may haye been & flj.ttle icmger.

Q - It may have had a little longer barrel?

AT és!

Q ;Anything;eisg different about it?
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A Nfot.'tpo mﬁch.ﬁ

Q How about the grips; do you recall?

A The grips on the Norwegian Coli ~- the Argentine
Colt, if I remember, may have been a wood grip, or it could
have been a plastic grip, you see.

Q You have not had occasion to today, since July
14th, to really refresh your memory with regard to the weapon
you sold to Mr., Smith; is that correct?

A No, not at all. I haven't had an Argentine Colt in
stock In years.

MR. MANZELLA:; Thank you, Mr. Stanoff.

I have no further questions.

THE WITNESS: Okay.

THE COURTI: Anything further, Mr. Denny.

MR. DENNY: No, your Honor. Nothing further.

THE COURT: You may step down, Mr. Stanoff. Thank you.

THE WITNESS: Thank you.

THE COURT: And may he be excused, gentlemen?

MR, MANZELLA: Yes, certainly.

MR. DENNY: Yes, he may ‘c‘erbainly be excused.

THE COURT: Mr. Stanoff, thank you. Sorry you had to
wait so long.

THE WIINESS: No, that's all right.

MR. KAY: The People will call Officer Forrest
Humphrey . '

THE CIER?K Would you raise your xight hand, please?

You do solemnly swear that the testimony you may
' S:ive' in the cause now pending before this court shall be the

.
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truth, the whole truth, and mothing but the truth, so help
you God? |

THE WITNESS: I do.

SN FORREST JOE HUMPHREY,

L3

A called as a w;tness by and on behalf of the People, having

béen first duly "sworn, ‘was examined and testified as follows:
THE BAILIFF: Would you state and spell your full name? |
THE WI'INESS.“ Forrest Joe Humphrey.

D]ERECT EXAMINATION

BY MR. KAY:

2} Officer Humphrey, what is your occupation and
current Aassi'gnment?

A I am a state traffic officer for the California
Highway Patrol, agsigned to San Luils Obispo, California.

Q And how long have you been with the CHP?

A Just over six years. |

4] And how long have you been agsigned to the San |
Luis Obispo area?

A About £ive years.
ht.
ugust the 6th, 1969, werk you agssigned to the San Luis

Now, directing your atention to

Obispo area? ‘

Yes, I wés.

And did you work that morning?
Yes.

’ And whit time did you start work that mommg?

D p O >
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1 A 7:00 a.m.
.. 2 Q Now, what area do you cover on your patrol?
3 A That particular day, I wag working Highway 101,

4 | mnorth of San Luis Obispo, and through San Luis Obispo.
5 Q Now, sometime shortly after you commenced work,
s | did you notice & white Fidat statlonwagon?

7 A Yes, sir, I did.
8 Q- " And vhere did you see this car?
LA I { JrAL ' It was at a locatlon approximately three miles

1o E noréh of San Luis Oblspo; on Highway 101, parked on the east
10c fls. ¥ | side of the highway,’ facing northbotnd.
13

. 14

6 -
by g
18
19
20
21
22
8
24

25

27
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Q All right. 2nd what did you when you first saw the
vehicle?
A I just drove by it.
Q“‘ Did you ﬁotice if anyone was in it at that time?
‘fEA " I &id not observe anyone in it at that time.
- é All right. sShowing you/Peoplefs 1 for Adentifica—
tion, do yq?‘recggnizg’the vehicl :eéggfed in People's 17
ff ’~?Af73 ;&es.vlfﬁati; éﬂé car.
Q ..Al} ;ighﬁ. I take it youfve seen thes. photo-

graphs_du numeious prior occasgions -- or at least on geveral
prior ocgafiqns? o
A | fes, sir.
Q Several other trials.
Now, - Officer Humphrey, at somé time later that

morning, did you see the vehicle again?

A Yes, sir.

Q And when you saw it again, where was it?

A In the same location.

Q‘ Now, on the second occasion you saw it, about what

time was 1it?

- Approximately 10:50 A. M.

Q Now, on the second occasion when you saw it, dgid
you stop?

A Yes:. I pulled in behind it and stopped.

Q And did you get out of your vehicle?

- Yes, sir.

Q And did you proceed towards the white Fiat

station wagon?
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A Yes, sir.
Q And what if anything did you notice while you were
proceeding towards the white Fiat station wagon?

A As I approached the vehicle, a male indivigual

- sat yp from -- he was sitting -- laying, I believe, in the

back; and he sat up, as I approached.
Q All right. And then what did you do?
A The individual that was in the back of the car

was in'a sleeping bag, and he rolled the window partway down

ang <=’
P Q Did you have a convérsation with.him?
A ;YES;\s%gr \ i
| .f‘yb;’t~’Iisﬁow‘jou*Peépie‘a Exhibit 37.
o - Dbo you Fecognize the individual that you saw in
the car%"ﬁ Lo b
.. A« Yes, :Bir, I do.
Q Aﬁ& whic&zphotograph is that?
A It*s the one in the lower left-hand corney, D.
Q  D? And who ie that?
A I believe it's Robert Beausoleil.
Q That's his name.
Is that the name he gave you when you talked to
him ==

MR. DENNY: Just a moment.

Q BY MR. KAY: -~ on that occasion?

MR, DENNY: If1ll obiect.to that as calling for hearsay.
THE COURT: Sustained.

Q BY MR. XAY: Now, at your requeskt, 4id this
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individual that you've identified as Robert Beausoleil produce |

é-gink slip for the automobile to you?

—

A Yes, sir, he did.
Q And did he also produce a registration card for
S pisnapars 0 o s
the_automobile?
A Yes, sir, he did.
M g
}
+
* ! ] i j 1 i
¢ [ ‘.
3
¢ , Sy
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11-1 1 MR, KAY: I have People®s 34 here, your Honoxr. It has
.‘ 2 been markéd here on a previous oceasion in this trial as
“ 8 Peoplefs 34. It is a pink slip ko the Fiat.

4 THE COURT: Yes.

5 Q BY MR, “icer. Humphrey, I show you this

pink slip marked People's 34 for-itlentification,

Do yonu récognize that?

8 A Yes, sir.
o Q And is that the pink slip that Mr. Beausoleil
N i,
| handed you on August 6th, 19697 o
n A Yes, sir.
Wﬂﬂﬂ-\
- Q Now, directing your attention to the back of the
. 3 pink slip where it has at the top the name "Gary Alan Hinman,"

= Y
3 14

® .

16

and the date "7-18-69."

Was that name and that date on the pink slip when _

| Mr. Beausoleil gave it to you?
17 ~

A Yes, sir.

18 R , .
MR. KAY: I have here, your Honor, a Fiat registration

19

card. It has previously been marked as People’s 42 for

20

identification. May it be marked ag People’s 42 _at/ this time?

21 - ' T —
42 In , THE COURT: Yes, it is 42 for identification, then.
29 oty

MR. KAY¥t Thank you.

23
Q Officer Humphrey, I show you Peoplet's 42 for
24 .
identification, a vehicle registration card.
2% ;-
Do you recognize that?

§ et a Yes, sir.

27
. - . Q . .And was that tl
4 28 ¥ . [}

i J » I I * ; 3 I] I
Mf.'Beaﬁsol'_l %anéed,to you upon your redquest on August 6th,

[ ———

iy

PP

4
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11-2 1 A Yes, siz.
N
.’-'f' 2 Q All right.
3. At this time, your Honor, I'd ask that People's

i

4 142 be admitted into evidence.

5 MR. DENNY: May I see the exhibits?
6 MR. KAY: Certainly.
7 MR. DENNY: Yes, I have no objection, your Honor, to the

8 | introduction 6f eitler of the documents.

21 MR. KAY: Thank you. That would 34 and 42, your Honor.
34 and 1 11 would s0 move.
42 AD
no THE COURT: All right, so ordered. Admitted into
2 evidence, then.
. B Q BY MR. KaY: Now, after receiving these documents
R 14

. from Mr. Beausoleil, did you then run a record check on the
d 15

16

license number of the Fiat?

A Yes, sir.
o Q And what is a record check?
1 A I called my local dispatcher on the radio and

v throéugh an electronic machine she runs a check through

2 | sacramento to see if therets any wants for this particular

21

vehilcle.
2 Q Did you receive some information back from her,
2 jwithout telling us exactly what that information was?
% A Yes, sir, I did.
» Q And after you received this information, did you
!; * arrest Robert Beausoleil?
. “ A Yes, sir.
) 28 Q And wasg the Fiat that you®ve identified in People‘’s

N CieloDrive.cCOMARCHIVES
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]
0Y

;1—3 1| 1, ‘was that taken inta poligce custody after you arrested
.’“!‘T 2 | Mr. Beausoleil?. ‘
% 8 LA 1- Xéé,vsik,?it was stored at a garage in Sam Luis
4 Obiapo; _
§ Mﬁ..KAYzi'Hay i have just a moment, your Honoxr?
6 - THE COURT:  Yes, you may.
7 :-MR. KAY: I have no further questions. Thank you,

Officer Humphrey.

9 MR. DENNY: I have no guestions and Officer Humphrey may

10 be excused as far as I am concerned.

n MR. KAY: Thank you. Thank you once again, Officer
1 Humphrey.

. 2 THE COURT: And he may be excused?

. 14

. MR. KAY: Yes.
® .

THE COURT: All right, the Court will excuse you and
16 ‘

thank you very much.

o MR. KAY: Would this he a good time to take the aftex-

18
noon recesg, your Honor?

19 i
THE QOURT: Yes, wetll take a recess.

20 . :
You are admonished that you are not L0 converse

21 . .
among yourselves, nor with anyone else, nor permit anyone to

22 , - "
converse with you on any subject connected with this mattex,

23 L] > L3 It o
nor are ydu to form noxr express any opinion on it until it-is

%
finally submitted to you.

25
(Afternoon recess.)

E 26
lla fol
27
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1la=1 THE COURT: The defendant is present, all toungel are
‘ ,‘ » | present, the jurors are all present.
3 Mg, Demny, you may proceed.
- 4 MR, DENNY: Thank you, yocur Honor.
5
6 . ELIA JO BATIEY,

7 cdlled as a witness by and on behalf of tﬁe People, having
8 been previously duly sworn, resumed the stand and testified
9 further as follows:

10

1 GCROSS~EXAMINATION (Continued)
12 MR. DENNY: Your Honor, I have a folder containing
) 13 three documents, certified copies of California driver's
. 4 | ldicenses previously marked 95-A, 95<B, and 95+C. If the
.’t B Pebple have no objectlon, may we have them marked similarly
e for identification? |
17 ' HR MANZELIA "No ebjection, your Honox.
95ARC 1d. 1 | THE 'COURT: A‘_ll ‘right, so ordered.
19 MR, DENNY: May 1 approach the witness, your Honox?
20 “THE .COURT: ' You may:
a | BY MB. DENNY:
22 Q Miss Bailey, would yout look at the documents
2 here, beginning at the first one, No. 95-A for identification.
24 Do you recognize the person depicted on that
% | document?
': % 3 A Yes.
. 2 Q Who ig that?
: 2 A Bill Vance.
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Q
A

Q
license,

A
Q

\i,v"*Q

- licenge, is‘-‘l:k)lat %'t‘ght?lg Appears to be?
A :
G-, What 1g the name that that bears?
]

L8,

O P O > O > O >

appears

>

-2

there i?s‘h'o.ﬁ- whom?
i -

it was issued?

What is the name that that document bears?

William Joseph Vance.

And that purports to be a California driver's
does it not?

Yeg, it does.

All right, looking at B next. The photograph

Bill Vance.
What is the name -- that is a California driver's

* Yes.

- William Rex Cole.
'T ‘sée. Doeg it indicate the date on the bottom when

Yes, it does,

What is that?

Uh, 9-8-69.

September 8 of '69, ig that right?

Yes.

And the earlier one, the date of issue i3 what?

Uh, November 2nd, 1965.

All right. Now, would you check C? That also
to be a California driver's license?

Yes.

Whose picture is on that?

Bill Vance.

And what name accompanies that picture?

CieloDrive.comARCHIVES



1la-3

2

@)

10

11

12

13

C o,

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

3436

~

Dwayne FErnest Schwarm.
And ig Schwarm spelled S-c-h-w~a=-y-m?
Yes.
What is the apparent date of igsuance of that?
9~17-69.
Septembexr 17, '697

Yes.

O - 0 b & P O

Thank you, ma'am.
Now, let's go to Sunday night, July -- what was

., that when this microbus drove up?

A July 28.
Q - Are you sure of that date?
‘A Ho, it vould be the 27th, I'm sorry.
Q All right. And on that particular ddte when that
microbus drove up, you recognized it?
Y Yes. -
Q ' Was it your state of mind at that time that you
feared "somefihing 'ﬁad happened to Mr. Hinman?
K 'Yes. -
Q And your fears were confirmed when Sadie told you
that she and Bobby had just stabbed him to death?
A Yes.
Q That didn't stop you from going with Mary in the
microbus, though, did it?
A No.
Q And you went with her to wipe off the prints and
the blood stains of Gary Hinman, is that right?
A I went to wipe off the prints.
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Q There was no blood?

A None that I noticed:

Q All right. And you went to hide the bus, too,
from the policej is that right?

A Yes, that's correct.

Q And you knew you were aiding and abetting the
killers of Gary Himman in hiding the spoils of their cirime,
is that right? '

MR. MANZELIA: Objection, your Honor, it is argumenta-

- tive. It calls for a legal conclusion on the part of the

witiess.

Q BY MR. DENNY: You knew -~

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: You knew you were helping the
killers of Gary Hinmen in hiding the fruits of their crime,
is that right?

Fii_i.; MANZELILA: Objection, your Honor. Again, it calls
jfm’:éa’. ‘conclusion on the part of the witmess. She can testify
as to what she did and gsaw.

" 'THE-COURT: Sustained.. You may ==

B

. Well, yoﬁr Honor, this goes to her state
of mind‘ o |
TH~ET' CGJRT‘ You_ may rephrase your question.
AMRDENHY I'm not sure what's objectionable about
hiding fruits.
Q Well, let's put it this way: In helping to
secrete that bus, you knew that you were dssisting the killers

of Gary Hinman in gsecreting that bus; is that right?
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A Those weren't my thoughts at the time.

Q Those weren't your thoughts, but they were your
deeds, weren't they? |

A Yes.

Q A1l right. And you and Mr. Vance were the only
two people to meet this incoming bus, is that what you gaid?

A We were the only ones that were awake when they
came in.
) %}
.
s . 3 B
: ~ o (R 3
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Q The rest of the Family was sleeping?

A Yes.

Q Where?

A The back ranch house.

Q Where were you? _

A I was there also until I heard the bus, and then

we walked outside.

Q Did you just happen to be awake?

A Yes,

Q Or were you éxpecting the bus?

A No, we just happened to be awake.

Q By the way, wherxre did you sleep the night that you

say Bobby Beausoleil and Sadie Atkins #nd Mary Brunner left

for Gary Hinman®s house?

A I don't remember.

Q wWith whom did you sleep?

A Bill Vance.

Q  Well, were you in the shack or were you back at

the ranch house or where?

) A I'm not sure.
T Q . Where did you sleep the next day?
"A‘.-éiiucgn!t:iemQMber:
9 Whére‘;éré‘yodzthe following night?
Ai:l fThpijl%pging night would be the night we‘re

talking about, I was at the back ranch house.
«'§ !  Well, were you at the back ranch house thenight
before that?

A I can*t remember.
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Q Well, were you regularly staying at the back ranch '
house about then?

A Uh, not regularly.

Q Kind of shifted back and forth between that and
the little shack; is that right?.

A Yes.

Q Or some other place?

A Yes.

Q what other place?

A For a time we were sleeping on the roofs of the

buildings along the boardwalk.

Q Right then in that period ¢f time on that
weekend?
‘ A No, not that weekend.
Q well, let®s talk about that weekend.

You have a vivid memory of that weekend, don't

youz?
A I have a pretty clear memory of that weekend, yes.
Q' All right. Where were you sleeping that weekend?
A I cantt remember except for the night when Mary

and Sadie came back with the bus.
Q All right. And then, when they drove up you went

out to meet them, is that right?

A Yes.

'1~é-1 You wanted to see what had happened, is that right?
A ~ Yes. {

Q : ' 'And you wanted to see what the outcome of the

proposal you had made a few days earlier in

’
) P B
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L
> 4

meeting Had brought forth?

x ° ¥

A - No.
Q ¢ Ypu were curious?
A I went out to meet whoever was coming. I didn't

know when I walked out the door who I wag going to see.
Q All right. And you've testified here that Sadie
took some rags and clothes and put them in a fireplace; is

that right? -

A Yes.

Q Did anybody tell her to do that?
A No.

Q Sure?

A Yes, it was her idea.

MR. DENNY:. I'm sorry, may I have just a moment, your
Honox?
THE COURT: You may.
(Whereupon, there was a pause in the proceedings.)
Q BY MR. DENNY: Now, who drove down to the

eucalypﬁua.grove?

A Mary.

Q And did you drive over a bridge to get there?

A No, I dontt bBelieve so.

Q Drive over a wooden bridge?

A No, that®s on the other side of the back ranch
house.

Q At any time that night 4id you drive in that

b microbus over that wooden bridge?

A + No.
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Q" ., You say it is on the other side of the back ranch
house? '
A Yes, towaxrd - uh, toward the front of the ranch.
' @ . Would you like to take that microphone and the

ety : : p
pointer and indicate, if you would, if you can find it, where

the woodgﬁ_bridgé ié'fhat you are talking about?
A YF;:B.”
| PHE, COURT: -én‘Peoﬁle's -
MR. DENNY: I*m sorry, People®s 93, I believe.
THE WITNESS: It really doesn't show clearly at all, but

it is in this area right here (indicating).
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Q9 You 've indicated with youx pointer what appears to
be d green circle and a dot, just above "Farmhouse"; is that
right?

A Yes.

Q All right. Fine. WNow, you say Mary did this
driving?

Yes.
You didn't drive at all?
No.

You are sure of that?

> 2 > O >

Yes.

Q All right. Let me go to your testimony before
the Grand Jury in the Mary Brummer case.

By the way, has anybody refreshed your recollec~

tion as to when that was, since we lagt talked? |

A I can't remember. I -~ no, I don't really
vemember when that was.

Q Well; do you know what month it was?

A No, I can't say that I do.

Q Well, if I told you it was August, would that
help?

A I wouldn't -- I wouldn't be sure.

Q If I told you it was September, would that help?

A I don't know. ‘

Q Well, if I showed you a copy of the Grand Jury
t"ranscripi:; wortld that help?

‘A .. Yes.
» R, DENNY: Well, I think counsel will stipulate that
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12-2 1 she appeared on Monday, Sepﬁembe,r 13, 1971; and that the ~-
@ 5 the material that I have read from to date is from a copy
3 of the Grand Jury transcript, reported by Juliug Koliner on
4 Monday, September 13th, 1971, before the Grand Jury of the
5 County of Los Angeles.

6 MR. MANZELIA: So stipulated.
7 .Q BY MR. DENNY: Does that help refresh your
8 recollection as to when it was?
9 MR, MANZELIA: That's irrelevant, your Honor. We have
10 stipulated as to the date on which it was -~
1 THE COURT: Sustained.
2 Q@  BY MR. DENNY: ALl right. Well ~~
. 13 THE COURT: A gtipulation, ladies and gentlemen, is an
14 dgreement between counsel:. No further proof need be intro-
. $ 15 duced on that subject, if there is an agreement in regard to
| 16 a fact. _
17 Q BY MR. DENNY: All right. Going to page 7L and
18 72, starting at line 18:°
19 "Had there been some mention at the first
20 conversation that you told us about in Devil's
21 ' Canyon about stocks and bonds and the deeds?
2 "A  Yes. There was a little bit of discussion
2 on it, and an egtimate of how much money anyone felt
% that Mr. Hinman might have,
25 o "And it was brought up that his family
. 26 . » ovmed a factory in the Eagt; 4nd he pi:obably had -~

7, " that perhaps he had money invested in stocks.
' "Was it mentioned, the exact money, the

A EY 1
T et .
g ' L3N
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12-3 1 'fg;:gqt amount of money that wag taken from the
@ 2 - *hm"se-? "
) 3 voro. 0t MA . Mayy told me it was around $27. But
i s  vhen 1’.“drove with her to the eucalyptus grove, I
5 counted the money.
6 "q The money wag In the bus?
T ' HA Yes.
8 o And you were driving in the bus to
9 some other part of the ranch, to the eucalyptus
10 grove?
1 A Yes.
12 . "@  Vhere was the money then? ‘
i 13 - "A 1t wag in a little pocket purse 1lying
o 14 in between us. s
.Jt 5 "Q  Did you actually count that money?
.16 A Yesd.
17 ) And you remember the changé wag sixty~
18 four cents?
19 "4  Yes.
20 13 And there were $277
21 A Yes, there was.
22 ‘ "Q Now, you say you drove that car to
28 the eucdlyptus grove.
# . ®A  Yes. Mary was obviously upset. When
% she came, she told me that the police were parking
c % their cars at the battom of Topanga anyon, and |
;w_.,\ e everyone wag afraid that they were coming to the xanch.
! ® o "So, we drove the car to the eucalyptus

BRI | CieloDrive.cOmARCH I VES
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"
R
;

grove.

3

3

talked about, you remember that specifically?

gotten this $27; is that right?

with ber. .I didn't.do the driving.

"grove. And when we got there, we wiped the
fingerprints off.”

- 'Now, you say you drove that caxr to the eucalyptus
A : ! ~.d:t,,dﬁ't mean that, Mr. Demny. I meant I rode

Q , I see. All wight. But this '64 cents you've

A Yes, 1T do.
Q It wasn't told you by anyone, that they had just

A I saw the money in the purse.
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12a fls. Q Was it a purse?

1
‘ R R .. A It wds a little pocket purse, a little coin change
I [—y o
¥ . g A little coin change purse?
. 3 f A Yes.
r ¢ ' j- 9, ‘,Wsal,I_} you 'm‘iildn 't describe that as a little ~-
7 1 as siaefng it in so@éér:é}s pocket, would you? Seeing the
g money in,éqﬁeér{lejfs pocket?
9 A .No.“
0 | R Q' 'It'vas a purse?
1 A A pocket purse, yed.
12 Q All right. Now, you say that theré was no key;
| 13 it wag hot-wired, is that correct? |
: 14 A Yes.
.‘~ 15 Q Well; let's go back to May 15, 1976, again up
' 16 in Tacoma in the presence of Sergeant Whiteley, Deputy
17 Guenther, Deputy District Attorney Katz and your lawyer,
18 Mr. Deutsgchei.
19 Do you remember telling them, in words or effect, |
20 thisg? |
a | - "Can 't remember if bus was hot-wired or
22 had key."
2 A No, I don't remember telling them that. I didn't
24 say that to them.
2 - Q So you are misquoted again?
26 A Yes. I know for a fact it was -~ there was no

27 key, because Mary left the bus running for that reasom,
2 while vie talked.
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1

Q And you understand -~ and you know that now for
a fact? | ’

A I knew that all the time for a fact.

Q@  So that if it appears in S'ergean-t.. Whiteley's

notes, that you can't remember if the bus was hot-wired or

had & key ==
A That's not accurate.
Q <~ that's not accurate?

"~ Did.you ma}ﬁe any notes of that particular part

( : ~’ fl o i oo -
of your conversation?

¥ 4 -

":’3 A .:-,N{):'C‘,; :
' Q r Ycu did discuss that part of the case, though,
‘with them, on that day, didn't you?

A Yes. _

Q All right. Now, you were even going to go so
far as to drive that bus with Mary up to Santa Barbara,
to get rid of it; isn't that right? '

A Yes. We talked about going to Sants Barbara.

Q But you decided not to, because the cops were
out there; is that right? |

A Yes, that's correct.

Q You didn't want to get arrested with a car
from somebody who had just been killed, did you?

A No. ‘

Q All right. 8o instead of driving it, you took
it and hid it a little bit farther away; is that right?

A Yes.

4 And you did that all alone; is that right?
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"y

A No. Mary drove, and I went with hex.

Q Oh, I see. You stated that you counted that
money in the purse just because it's your habit to count
meney in purses; is that right?

A Yeah.

Well, that wes your testimony; right?
Yes, 1t was.
A1l right, And who had the money?
‘o It was lying in between Mary and myself.

- qQ Well, did you tell Sergeant Whiteley and the other
éssémbled gentlemen, up in Tacoma on May 15th, that -~ "$27-~
Sadie had the money."

JEUIY SR ~J N
- Q. .. You, d':'.d_n't. Did you tell Sergeant Whiteley, in
sum‘;n"d; Asuf:;’t.ancié, "Mary and Sadle sald they got $27 from

T 2 o

Himman, and Susan oz Sadie showed" you "the money in her
pock,c;'i:"'? |

A No.

Q So thét's migquoting you again?

A Lt certainly is.

lng‘PIANZEHA: Your Honor, excuse me. I would ask that
the answer be stricken, and I object to the question on the
grounds that it assumes a fact not in evidence, that what
Mr. Denny reads was a quote of Miss Bailey's statement.

THE COURT: Overruled.

Q BY MR. DENNY: So there is mno qﬁeatidn about it,
£rom page 2 of a report dated 5-18-70, "They stated they got
$27 from iiinman, and Susan --" and above that ig "Mary" written
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in ink, crossed out -~ "ghowed her the money in her pocket."

A No, it's not correct.
Q 1t's not correct. All right.
Now, let me go back to a little bit of your
earlier testimony, starting at page 3092.
"Q  What happened after you got there?
"A We wiped the microbus down so there
wouldn 't be fingerprints on the bus.
"9  Did you and Mery Brunner both do that’l
A Yes. |
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P
Yooy -

"Q  And after you did that, what happened, if
anything?

1A Well, while I was still wiping off the
bus, I noticed that Mary wasn’t there any longer.

So I looked around and I called for her, and I didn't
get any response. So I went back to the back ranch
house.

"  That's the same ranch house that you've
already pointed out to us; is that correct?

"A Yes.

Q@  Were the people that were there before you
went to the eucalyptus grove, some 20 people you said
weré sleeping inside, were they still there at the
ranch house?

"A  No. And all the sleeping bags and everything

_was gone.

"Q Wag anyone at the ranch house when you went

back there?

YA iNo.
g How did you.get back there?
C"Acs I walked.
"Q' Wag the Volkswagen microbus left in the

eucdlyptus grove?

A Yes. -
=} All right, After you discovered that
there was no one at the back ranch hquée,. what did
you do, 1f anything?
Y I picked up a walkie~talkie that was set
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"up between the back rénch houge and the other was
located at ~~" gtrike that.
"...and the other was located at Rock

City Cafe, and I called, but no one answered the

phone., So I walked out of the back ranch house and

I saw the lights coming down the road. And I assumed

'they were the police because there was no other ==

And then there's an objection, And then,

questioning again by My. Manzella. .

{~] After you saw the lights coming down the
road, what -~ what road is this, by the way, that
you are veferring to?

"A  It's the diet road that goes from the main
buildings at the front of the ranch, back to the back
ranch housge.

"Q In other words, the lights were coming
towards your location; is that c’orrect?l

1A Yes. ‘

"o  What did you do?

"A I made my way up the hillslde there, behind
the ranch, and made my way until I wes positioned above

L J_Gﬁ‘érgg. Spgggﬁ's! héuse."
* .‘Do you remember that?

LA Yesi
Q | ALl ‘;:.ightﬁ. Is that just the way it happened?
A Yed. |

Q Or did 1t happen like this?

“She and I ""l"“ ﬂ']at 13 }mry el and I wiped
the bug down for prints. We drove it over by =-"
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I can't tell if it's the "7 Wood Bridge." or not,

but a "wood bridge. The police came, dnd we ran

into the hills and hid, because we thought --" strike

that "because.”

"Thought they had found Gary."

A No, that's not accurate at all.

Q You didn't tell Sergeant Whiteley, in sum and
substance, that?

A No.

Q You didn't tell him that you and Mary ran into
the woods togeﬂ;ei;,‘ because you thought that the police had
found Gary‘? | '

A No, I didpot. |

lQ tAgain were youkmisconstrued by Sergeant Whiteley?
A Yes, indeed.

Q All right{ Did you meke any notes of that
conversation, on this partlcular subject?

A No. | |

Q Now, you have said that you had this conversation
with Bruce Davis the following day, was it?

A Yes.
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+

1 s

Q and, uh -= just a moment.

Bruce Davis told you that Charlie had sliced
Gary open from the left ear to the chin, is that right?

A Yes.

Q | Now, Miss Bailey, you said that up until the time
of youx ér;ggt, up in Tacoma, yoﬁ tried to put all of this oﬁt
of ,y‘,ouf ‘mind, is that right?

% ¢ A Yes, _
5: }b} ?i You wénted‘tg put the Manson Family and everything

they represented behind yod, -is that right?

A Yes., '+ -

Q  You ﬁahtéd to lead a good, straight, clean life
now, is that'right? ' .- ¢

A Yes,. sir.

Q Although you got picked up for forgery, right?

A Yes, I didg.

Q And you hadn*t thought about it at all since you

left, really, or if you had thought zbout it you tried to
push it out of your mind, is that right?

A I tried to forget it as much as possible.

Q And is it a fact, ma¥am, that you remembered
specifically the words that Bruce Davis told you or supposedly
told you the night after Bobby and Mary and Sadie got back with

Gary Hinman®s bus; do you remember those specifically?

A Yes, 1 do.
Q word for word?
A No, I cantt tell you honestly that I remerber the

total of all the conversation.
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e 1 Q Which side of the face was slashed?
Q- 2 A The left side.
5 3 Q You remember that?
4 a Yes. |
5 Q Bruce told you that he slashed =~
6 A Yes, I remember.
7 Q =~ the left side of his face?
8 A Yes.,
9 Q And it stuck in your mind somehow, is that right?
10 2 Yes.
no | Q" ¢ The left side of his face rather than just
B ﬁla;héd his face?
« 13i‘ -“ MR. MANZELLA: The question has been asked and answered.
' 1 . %:TEE-QOUBT$: Sﬂafaiﬁgé.{
.j 15 | Q . BY MR. DENNY: All right. &And you remember
" 16 specifically the wbkds of this conversation that Bruce is
17 supposed to have had wit%,you, that he was given prayer

18 beads and that the last thing he did was chant?

L A Yes, I remember Bruce telling me that.

20 Q Is that verbatim what Bruce told you?

2o A I dontt know what that means.

2| Q Woxrd for word.

2 A I wouldn’t say it is woxd for word, but he did

# tell me that Gary asked for his prayer beads and was given

» them and that the last things that Gary sald were his chants.
?
% Q Now, that®s kind of interesting, the last thing

217
- that Gary said --

I
} A That*s what Bruce told me.
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Q Oh, that®s what Bruce told you?
A Yes.
Q You mean the last thing that Gary said before

he expired ~- is that the way Bruce said it?

2 The last thing that Gary said was he was chanting
and he was holding his prayer beads. That's what Bruce told
me.,

Q Miss Bailey, let's just, if we can, try to get
exactly the tenor of the conversation.

Did Bruce tell you that just before Gary died
Bruce was there and saw him chanting out his last dying

breath?

MR. MANZELLA: The question has been asked and answered,
your Honor. She's testified to what he said.

THE éQURT: Overruled, you may answer.

;?ﬂE ﬁITNESS: Would you rebeat the question?

MR. DENNY: Would you read it to her, please, Mims

Briandiz -~ .. - 17 p

" 1
S

"(wﬁéréuﬁoﬁyfthé fecord-was read by the reporter
as follows:. .= .|
. ”jS' ﬁialBruce tell you that just before
| @aty died Brucd was there and saw him chanmting out

his last dying breath?")

A No, he didn't -=-

Q In sum and substance?

A -~ gay it like that.

Q In substance -~

A Bruce told me that at one time Gary regained

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10

11

12

13

14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
24
25
26
a7

28

3457

consciousness and agked for his prayer beads and that the last

things that Gary sald were hils chants.

Q Indig¢ating to you -~
A In substance.
Q Indicating to you, as far as your state of mind

was, that he was there when Gary expired?

MR. MANZELLA: Objection, calls for a conclusion on the
part of the witness.

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, did you draw the inference
from that, the conclusion from that, was that your state of
mind that Bruce was telling you that he was there when Gary
died?

MR. MANZELLA: Objection, calls for a conclusion,
irrelevant, and calls for speculation.

THE COURT: The objection is sustained. It is
irrelevant.

Q BY MR. DENNY: Bruce was on the ranch on Sunday,

wasn*t he?

g

_On Bunday?

Yeah.

I don*t remember seeing him on Sunday.

Bruce wag on the ranch Saturday, too, wasn’'t he?
"1 gon't kmows

Bruce was on the ranch Friday, wasnft he?
,'ﬁbs,‘l.éaﬁ him on the ranch Friday.

and Thursday?

R -S  ~N YRNE - R ~

I don't know.
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L

and Wednesday?

(Shrugs shoulders.)

b=

I don*t khow.
And Tuesday before?
Is that a guestion?

Yes, that®s a question.

- o I B

T dontt know if he was there the whole day or if
he was there even part of the day on those days that you are

speaking about.
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Q ! And yoku don't know whether he was there the whole
day or part of the day on Saturday and Sunday, is that right,
the 26th’ and 27th Of July?.

A I know he wasn't there part of the day.

Q Sunday?

A Yes.

Q You know that?

A I know I was told that.

Q Oh, you were told that. You've been told a lot of

things about this case, haven't you?

| MR. MANZELLA: Objection, calls for a conclusion and
Fpeculation, your Honor.

THE COURT: Objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Sunday night with Mary and Bobby and
Sadie Atkins, Sadie Glutz till thén, they told you that they had
just killed Gary Hinman, they had both stabbéd him to death?

| A Bobby Beausoleil didn't drive in with Mary and sadie.
Q All right. Sadie told you that they had just killed
wHinman,jﬁst stabbed him. That she and Bobby had just stabbed |
|kim to death, is that right?

A She told me that Bobby had stabbed him to death.
Q and slie, too?

A She didn't tell me that she, £o00.

Q Did Sadie tell you -- strike that.

pid you tell Sergeant Whiteley and Deputy Guenther
and Deputy District Attorney Katz in the presence of your
attorney, Mr. Deutscher, on May 15th, 1969, in Tacoma,

Washington, the following:

T .
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- "Sadie said 'We had to kill him*' went up and

Ihé got the gun away from me. Fight and gun went

e
-

off. Bobhy got i1t bad. Tore house apart. Only
"‘got 327. Bdbby and I stabbed him =-- took money

IR t

next mornlng and bought breakfast,"

A Thosé‘aréh‘t my words.
Q  Dpia you tell hlm in substance and effect that?
AT dldn't tell him that Sadie said that she stabbed

Gary Hinman.
Q S0, again, you have been misquoted by Mr. Whiteley?
MR, MANZELLA: OQObjection, that assumes a fact not in

- evidence, that is what Mr. Denny read is guodtes.

THE COURT: Sustained. ‘

Q BY MR. DENNY: Well, did you tell him the rest of
what I have just read?

MR. MANZELLA: Objection, that’s ambiguous.

Q BY MR, DENNY: I don*t think there is anything

ambiguous about it.

A I can't remember everything that you just read off
Of there.
Q Sadie said we had to kill him?

MR. MANZELLA: Objection, calls foxr hearsay.

MR. DENNY: No, this is impeachment.

THE COURT: The objection is overruled. You may answer.

THE WITNESS: I can®t remember if she used the word
"we." She indicated that, uh, —- .

Q BY MR. DENNY: Ma®am, I'm asking you if you told
the officers that?
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A No, I didn*t.

Q But you don*t have anything, any written
memorandum of that conversation on that subject, do you?

MR. MANZELLA: Objection, your Honor.

THE COURT: Sustained. _

Q: i; BY MR. DENNY: You®ve already testified, haven't
yoq.ithag Mangon didn‘t trust you on July 25, 1969, is that‘

frigﬁb?

A - On July 252, ‘-

gl Yes,
o 1Dbiyoﬁiremther s0 testifying that Manson didn‘t

trust you then?
s 4

A N&, T donft remenber.

Q Well, did you tell the officers that Manson didn‘t
trust you?

A I don*t think I told them those words.

Q Did you tell the officers <- again, we‘ré talking

apbout the same officers, Sergeant Whiteley, Deputy Guenther,
Deputy District Attorney Burton Katz on May 15th, 1969,
"éulled capers in Beverly Hills and North Hollywood. Never
went. Charlie didn*t trust.”

Did you tell him that in sum and substance?
Told him about the capers in Beverly Hills,

Did you tell him?

I didn*t tell him that Charlie didn*t trust me.
Well, Charlie didn't trust you, did he?

I don®t know if he did or not.

Lo R « I R -

Well, you®ve testified under oath here in court
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12

13 |

that he didn't, didn*t you?
A Meaning that I believed that he might have felt
that I was ready to leave the ranch, but there is a whole lot of

connotations that you can get from the word "trust."
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Q Well, what did you mean when you told this jury
undexr oath that on or about July 25th that Charlie didn‘t

trust you?

A That ‘I meant that Charlie thought I might leave
the ranch.
Q Did you tell the officers on the following day —--

and, again, this is the same time and the same officers.

"If they find me, 1'll be killed. Charlie said he

didn't trust me."

A Those aren't my words.
Q In sum and substance are those your words?
A I told him that I was afraid that if Charlie found

me I'd be killed, yes. I told them that.
Q Yes.. And did you tell them the second part there,

"Charlie said he didn't trust me"?

.é . RNo..
e Q Didn‘t tell him anything like that?
. A No, I don’t think so.
‘ b Q'~ ;Ybuiva %een mi%ﬁuoted again?
A Yes. ‘
d: . pﬁné'ié.ﬁaé known by all the Family members that

you:axs?rt gf;?u%g?é ?g% on this caper, huh, the Hinman caper?.
A I don*t know ~= X don't know if they knew that
Charlie asked me or not.
Q Because as you say, Charlie didn®t ask you in sum -
tell you with Bobby and Mary in front of the whole group?

A That*s right. He just spoke to me in front of

Bill Vance.

A it ey
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Q Letfs go back to this interview that was conducted
up in Tacoma.

How was that conducted? Was that guestion and
answer kind of? The officers asked you questions and you
answered their questions?

A I believe I, uh, told them; you know, like in a
story form and they would interrupt and ask guestions when they
wanted to. And then, there were times whén it was just
guestion and answex.

Q And they were trying to get a little bit more and
mofé information from you?

MR. MANZELLA: Objection, calls for a speculation on the
part of the witness as to what they were trying to do. _

MR. DENNY: ' Well, did they appear to be trying to get
further facts from you?

MR, MANZELLA: Objection, éalla for speculation on the
part of the witnegs as to what they were trying to do.

THE COURT: Sustained.

. Q' BY MR. DENNY: Well, in guestioning you, was

the -- ébrg of modus operandi, if you will ==

5

'3 " ' I don®t know what that means.
| Q Do you know what the MO is?
A . No. . D
'Ld‘r The way they did.it.
A Oh..
o' * a1l right. Was the way they did it to wait wntil

you had given-them.sgome information and then ask you to come

up with a little bit more facts about the information you had

sfen =
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already given them?

A Yeah, they tried to encourage me to remember.

Q And =sometimes they suggested little things that
had happened to try to encourage you to remember, is that
right?

A Not that I know of,

Q' . Well, how did they try to encourage you to
remember? Say, "Come on Ella, come on Ella, give us more"?

A Well, one time they gave me a notebook and they

said if I felt like it, why don"t I write down anything I

remembered.
Q Did you write anything down?
A No, I didn'’t choose to write it down.

— N
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Q So there's nothing in writing about ~<
A Nothing I wrote.
Q -- what you gaid? Only, so far as you know,
Sergeant Whiteley's notes; is that right?

A I'm not sure 1f my lawyer took notes or if anyone
elge did. '

Q But Sergeant Whiteley was taking notes, then?

A Yes.

Q A1l right.

By the way, how were -- how was Bobby dressed,

when he drove off, as you say, in Johm Swartz' Ford T-Bird?

A I don't recall how he wes dressed.

Q Has your memory faded on that a little bit, since,
say ==

A S:I;ncef two and a half years ago? Yes, it has.

Q . How about since just September? Has it faded

gince 'then'.-_‘ t

. A Ag to how he wag dressed, yes. I can't remember
at; this moment how he was dreisséd; T

Q Well, let me try to help you a little bit hexe.

Going: to your -tc‘ést‘:-i‘mony on September 13, 1971,

before the -~ . .- ' : ‘

MR, MANZELIA: T object to the reading of any testimony,
your Honor. The witness stated she can't remember.
THE COURT: Sustained.
MR, MANZELIA: This calls for hearsay.
MR. DENNY: Well, thig is impeaciment, then, not

refreshing her recollection but impeachment.
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T

@ ’

MR. MANZELIA: Nothing to impeach, your Honor,

THE COURT: The objection i1s sustained.

Q BY MR, DENNY: Do you know how the glrls were
dressed?

A They had on dark c¢lothes.

Q Well, all the people at the ranch wore dark
clothes, didn't they? |

A Not every day. Certainly not.

Q Well, how did the men generally dress?

A Either -« well, most of the time, blue jeans;
and then buckskin clothes were made for gome of the men in
the Family.

Q Bobhy wear buckskinsg?

A Often he did, ‘

‘Q . Was he wesring them that night that he left?

A I can't remember,

:_i:b your -proposéd redding oF --
- MR. DENNY: Thank yﬁ;t‘, your Honor.

“THE C(IJRT. ’-;-;-5; of prior testimony, is it?

MR, DENNY: Yes, it is, your Honor.
. THE COURT: ' A1l right.

MR. DENNY: Page 63, line 17.

"How were thege parties dregsed?
"A  The fellows were dressed inm buckskin

clothes, and the girls had on what we refer to

as creepy-crawlerg, or just dark clothes."

Q Did you so testify before the Grand Jury? Do you |

) S

THE COURT: The Court will reverse its ruling im respect
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14-3 1 | remember that mow?
.z- 2 A I don't remember it, no.
l 3 Q You don't remember testifying that way?
) 4 A I don't remember being asked that quegtion
5 and answering 1Lt at the Grand Jury indictment.
6 But I believe that you are quoking from it.
7 Q. By the wéy, Miss Bailey; you've talked with the

8 | vrepresentatives of the Sheriff's Office of Los Angeles County
9 more than ten times in commection with this case, haven't you?
Io A Yeg, I believe so.
1 How many more than ten times would you say?

T don't know.

Twenty?

(Witness shrugging her shoulders.) I don't know.
'Thirty‘?

I don't know.
More than thirty? .

I wouldn't know.
1 Q@ Well, do you have any idea? You say ten. Is it
2 | more than 20 or less than 207
| . MANZELIA: The question hag been asked and answered.

12
13

. 14

16
.

18

> O > O > OH P O

A

22 THE CGURT. 'Susmined
o Ladies and' gentlemen, we will recess now until
o 9 30 on Monday. moxning During the recess, you are admonished
» that you ‘are not i:o converse amongst yourselves nor with
! s %1 anyone else, nor pe,rmit anyone to converse with you on any
*“.4:-@ Wm:: | subject connected with the matter, nor to form or express any

opinion on the matter until it 1s finally submitted to you.
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1'L1l let you get on the freeway a little early
this Friday night.

Mr. Chavers; again, you have the sympathy of
everybody in the courtroom, the jurors, counsel, and the
Court alike. We hope that you are able to bear it as well
as possible here.

And let ug know when you need some other time
off.

3UROR CHAVERS: Yes, sir.
THE COURT: Good night, everybody.
(Whereupon, at 3:59 o'clock p.m., an adjourmment

was taken in this matter until 9:30 o'clock a.m.

on Monday, January 17, 1972.)
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